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СТЕНОГРАМА 

шістнадцятої чергової сесії Миколаївської міської ради 

VIІІ скликання 

 

Початок роботи сесії: 27 грудня 2022 року 

10:00 година 

 

Місце роботи: Дистанційний режим 
(форма – відеоконференція) 

 

 

Сєнкевич О.Ф. - міський голова. 

Шановні депутати, шановні присутні, вітаю вас! 
Сьогодні ми зустрічаємося для проведення онлайн чергової шістнадцятої 

сесії Миколаївської міської ради VIII скликання. 

Сьогодні попередньо прибуло та зареєструвалося онлайн 41 депутат. 
Для того, щоб нам почати з вами працювати, прошу провести попередню 

реєстрацію. 
37 депутатів підтвердили свою реєстрацію. 
Дякую, колеги. 
Шановні депутати! 
Для підтвердження реєстрації на пленарному засіданні шістнадцятої 

чергової сесії Миколаївської міської ради VIII скликання в режимі 
відеоконференції прошу вас проголосувати і прошу вас на деякий час включити 
ваше відео, аби ми зафіксувати, що це саме ви знаходитесь на записі. Зараз 
проводиться запис цього засідання. Включіть, будь ласка, на хвилинку під час 
реєстрації і натисніть у голосуванні, що це ви. 

Будь ласка, прошу провести онлайн-реєстрацію. 
41, добре. 
На пленарному засіданні шістнадцятої чергової сесії Миколаївської міської 

ради VIII скликання в режимі відеоконференції зареєструвалось до участі  
41 депутат. 

Згідно з частиною дванадцятою статті 46 Закону України «Про місцеве 
самоврядування в Україні» міська рада повноважна проводити сесію, якщо в її 
пленарному засіданні бере участь більше половини депутатів від загального 
складу ради, тобто повинно бути не менше 28 депутатів. Ми маємо більшу 
чисельність депутатів, що приєдналися до участі. Таким чином, рада може 
працювати та приймати рішення. 

Шістнадцяту чергову сесію міської ради VIІІ скликання оголошую 
відкритою. 

 

Звучать: 
- Гімн України. 
- Гімн міста Миколаєва. 
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Сєнкевич О.Ф. - міський голова. 

Шановні колеги! 

У роботі сесії беруть участь: члени виконавчого комітету, заступники 
міського голови, радники міського голови, директори департаментів, 
начальники управлінь і відділів міської ради. 

Ведеться трансляція засідання в Інтернет-мережі. 
Перш ніж ми почнемо розглядати порядок денний, я хотів би почати сесію, 

мабуть, вже традиційно, кожної сесії будемо ми далі робити так, з хвилини 
мовчання в пам’ять за тих, хто загинув у цій війні, як невинно загиблих 
цивільних, так і тих, хто сьогодні захищає нашу державу від російського 
агресора, який вирішив напасти на нашу землю. 

Прошу, будь ласка, вшанувати пам’ять загиблих хвилиною мовчання. 
 

Хвилина мовчання. 
 

Сєнкевич О.Ф. - міський голова. 

Дякую, колеги. 
Також хочу, не можу, як-то кажуть, не привітати. Сьогодні у нас день 

народження у депутатки Миколаївської міської ради Белановської Юлії 
Сергіївни. 

Юліє Сергіївно, вітаємо Вас з днем народження! Бажаємо Вам всіляких 
гараздів, і щоб наступний день народження Ви вже святкували у вільній мирній 

Україні! Зі святом Вас! 
Можна оплески, колеги. 
 

Оплески. 
 

Белановська Ю.С. - позафракційний депутат міської ради. 
Велике дякую вам! 
 

Сєнкевич О.Ф. - міський голова. 

Переходимо до обговорення проєкту порядку денного та регламенту 
роботи шістнадцятої чергової сесії міської ради VIII скликання, який ви можете 
переглянути, перейшовши за посиланням, яке вам раніше було надіслано. 

У першу чергу хочу сказати, що у нас на порядку денному, який вам було 
надіслано, на даний момент знаходиться 20 проєктів рішень. 

У мене є пропозиція, аби прискорити роботу сесії. У зв’язку з тим, що у 
нас сьогодні є проблеми у багатьох депутатів з інтернетом, зі світлом і так далі, 
є пропозиція виділити окремі проєкти рішень для окремого голосування за 
бажанням депутатів, а всі інші проєкти рішень об’єднати в пакет для пакетного 
голосування. 

Власне, перша пропозиція від мене. Я би хотів, щоб ми окремо 
проголосували перший проєкт рішення, файл s-fi-001gk «Про затвердження 
звіту про виконання бюджету Миколаївської міської територіальної громади за 
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2021 рік», а також другий проєкт рішення s-fi-005 «Про внесення змін до 
рішення міської ради від 23.12.2021 № 12/189 «Про бюджет Миколаївської 
міської територіальної громади на 2022 рік». 

У зв’язку з цим прошу всіх, хто бажає, окремі проєкти рішень винести в 
окреме голосування, або додати проєкти рішень, або виключити проєкти 
рішень з порядку денного, піднімати руку. 

Прошу. 
Панченко, будь ласка. 
 

Панченко Ф.Б. - депутат міської ради від фракції політичної партії 
«ПРОПОЗИЦІЯ». 

Олександре Федоровичу, я до запропонованого Вами першого пакета, там, 
де бюджетні питання, пропоную одразу додати всі питання, що стосуються 
передачі, як я розумію, до державної власності, то допомога військовим, усі 
одразу в перший же пакет включити. 

 

Сєнкевич О.Ф. - міський голова. 

А у нас буде всього один пакет взагалі, я сподіваюсь. Ми окремо виділимо 
якісь окремі проєкти рішень. 

 

Панченко Ф.Б. - депутат міської ради від фракції політичної партії 
«ПРОПОЗИЦІЯ». 

Ну, добре. Якщо буде декілька пакетів, тоді я одразу пропоную включити 
це в найперший. 

 

Сєнкевич О.Ф. - міський голова. 

Дякую. 
Кісельова Олена, будь ласка. 
 

Кісельова О.В. - депутат міської ради від фракції політичної партії 
«ЄВРОПЕЙСЬКА СОЛІДАРНІСТЬ». 

А якщо у нас буде один пакет, то трошки буде змінена конфігурація. Але 
якщо ми будемо голосувати окремо бюджетні питання і те, що пропонує 
Панченко, то я прошу в окреме голосування виділити файл s-dj-009. Ну, краще, 
мабуть, бюджетні питання і погодитись з пропозицією Панченка ... 

 

Сєнкевич О.Ф. - міський голова. 

S-dj-009? 

 

Кісельова О.В. - депутат міської ради від фракції політичної партії 
«ЄВРОПЕЙСЬКА СОЛІДАРНІСТЬ». 

Так, так, електрогенератори там. 
 

Сєнкевич О.Ф. - міський голова. 

Добре, s-dj-009, 4-ий файл в запропонованому порядку денному. 



4 

Дякую. 
Максим Коваленко. 
 

Коваленко М.В. - депутат міської ради від фракції політичної партії 
«ПРОПОЗИЦІЯ». 

Доброго дня, колеги! 
Питання № 3, файл s-de-001, і питання № 8, електрогенератори, s-dj-009. 

 

Сєнкевич О.Ф. - міський голова. 

Зачекайте, у нас з Вами, може, різні? У мене № 3 – це s-dj-003. 

 

Коваленко М.В. - депутат міської ради від фракції політичної партії 
«ПРОПОЗИЦІЯ». 

Я відкриваю те, що прислав апарат ради на нашу електронну пошту. 
 

Сєнкевич О.Ф. - міський голова. 

Так, і що? 

 

Коваленко М.В. - депутат міської ради від фракції політичної партії 
«ПРОПОЗИЦІЯ». 

Порядок денний, ну, ось тут ... 
 

Сєнкевич О.Ф. - міський голова. 

А що у Вас? 

 

Фалько Д.В. - секретар міської ради. 
Відкриваємо порядок денний, його розміщено на Гугл-диску. Посилання – 

воно у всіх однакове. У нас не може доступу до різних папок на Гугл-диску. 
 

Коваленко М.В. - депутат міської ради від фракції політичної партії 
«ПРОПОЗИЦІЯ». 

Добре, питання тоді по департаменту енергоефективності та по 
електрогенераторах. Два питання. 

 

Фалько Д.В. - секретар міської ради. 
По енергоефективності та генератори – ми їх виносимо в окреме 

голосування. Ви пропонуєте, так? 

 

Коваленко М.В. - депутат міської ради від фракції політичної партії 
«ПРОПОЗИЦІЯ». 

Так. 
 

Фалько Д.В. - секретар міської ради. 
Добре. 
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Коваленко М.В. - депутат міської ради від фракції політичної партії 
«ПРОПОЗИЦІЯ». 

Дякую. 
 

Фалько Д.В. - секретар міської ради. 
Олено Василівно, Ви хотіли щось додати? 

Будь ласка. 
Олено Василівно Кісельова! 
Ну, тоді, друзі, у мене теж піднята вже рука, я тоді теж хочу вам 

запропонувати включити в порядок денний ще 2 проєкти рішень. 
Перший проєкт рішення – це s-dj-010 «Про передачу об’єктів права 

комунальної власності Миколаївської міської територіальної громади до 
державної власності». Тут мова іде про те, що зараз ми можемо передати до 
звільненої Снігурівської громади асфальтну крихту, завдяки чому вони можуть 
там відновити проїжджаність по району. Ну, таке воно, досить нагальне і 
досить термінове питання. 

Друге, це включити проєкт рішення s-ax-017. Він, у принципі, процедурно 
був готовий і заздалегідь був розміщений на сайті, але попередньо не був 
включений в порядок денний, але швидко скажу, в чому там питання полягає. 

Зараз ми співпрацюємо з Архітектурним бюро One Works та данською 
інжиніринговою компанією «Кові» щодо розробки генерального плану. В 
рамках цієї співпраці також були виділені такі пілотні проєкти, точкові, які 
будуть більш детально пророблені цими проєктувальниками. І один з таких 
проєктів – це є наша набережна, нова, так би мовити, від Варварівського мосту 
до мікрорайону Намив. І якщо ми вже певну там документацію підготуємо, то 
це дозволить нашим проєктувальникам вже робити проєкт цього об’єкта. 
Наразі, якщо ми цього не зробимо, то ризикуємо просто втратити час, а як ви 
розумієте, це все відбувається pro bono, тобто за кошти, власне, 
проєктувальника. Вони за свої власні кошти нам роблять проєкт. Думаю, що не 
варто від цього відмовлятися. 

Дякую. 

 

Сєнкевич О.Ф. - міський голова. 

Таким чином, це буде зараз окремим голосуванням. Зараз просто 
процедурне питання щодо сформування пакета, а потім щодо окремих 
голосувань у порядок денний. 

Будь ласка, Євген Павлович. 
 

Павлович Є.В. - депутат міської ради від фракції політичної партії 
«ПРОПОЗИЦІЯ». 

Дякую. 
Олександре Федоровичу, прошу зняти з розгляду питання файл s-gs-086 

щодо змін до Регламенту. Я, на жаль, не мав можливості взяти участь у роботі 
комісії під час обговорення, був не в Миколаєві, не був на зв’язку, але 
зазначений файл не був відпрацьований юридичним департаментом, і зазначені 
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зміни в чинній редакції, на мій погляд, не можуть бути проголосовані ні з точки 
зору юридичної, ні з точки зору політичних наслідків. 

Якщо буде час, можу пояснити, але якщо коротенько, то вважаю, що 
Олена Василівна Кісельова надає недостовірну інформацію щодо того, що в 
законодавстві існують прогалини, які слід нам ліквідувати. Є процедура 
ліквідації фракції. Ця процедура визначена в профільних законах і визначена в 
нашому Регламенті. І зараз намагатися врятовувати якусь там окрему фракцію 
нашими руками, я вважаю, що не слід цього робити. І цей файл є таким, що не 
відповідає вимогам чинного законодавства, тому прошу його взагалі зняти з 
голосування. 

Дякую. 
 

Сєнкевич О.Ф. - міський голова. 

Євгенію, дивіться, тут таке питання, що ... Так, у нас зараз буде 3 питання, 
які стосуються саме порядку денного, а не формування пакета. Це питання 
стосується файлу, який повинен бути 21-им, це s-dj-010 про крихту, та s-ax-017 

про детальний план території. А також Ваша пропозиція щодо виключення з 
порядку денного. Я так розумію, що у нас питань щодо окремих голосувань 
немає, тому можемо перейти до цих питань. 

Думаю, що логічно дати слово Олені Кісельовій, так як вона була 
ініціатором цього проєкту рішення. 

Прошу, будь ласка, Олена Кісельова. 
 

Кісельова О.В. - депутат міської ради від фракції політичної партії 
«ЄВРОПЕЙСЬКА СОЛІДАРНІСТЬ». 

Я прошу Євгена Павловича ознайомитись ... Ну, щоб я не входила в 
площину, хто що сказав, чисто юридично, хай він ознайомиться з пропозиціями 
юридичного департаменту до проєкту рішення Миколаївської міської ради, в 
якому чітко зазначено, що прогалини існують, і навіть для цього сьогодні у 
Верховній Раді знаходяться на розгляді певні законопроєкти. Тому хай він 
прочитає пропозиції нашого юридичного департаменту, коли він говорить, що 
проєкт не був на розгляді, а далі робить висновки. 

Наступне. Щодо намагання когось там врятувати, я думаю, що воно не 
просто недоречне, а навіть це якась провокація, тому що навпаки, ми це мали 
зробити ще на початку всіх цих дій, привести у відповідність Регламент, 
оновити його у зв’язку з подіями, які відбуваються в державі. Тому хай ... Ну, я 
просто прошу не поспішати з висновками, а тим паче не бути таким, я не знаю, 
не то, що навіть не максималістом, тому що я сама, на жаль, на це страждаю, а 
просто перед тим, як щось говорити, вивчити дійсно питання. Якщо у нього є 
зауваження, і він хоче його вивчити, то я погоджуюсь, хай знімає і вивчає. Але 
просто потім, щоб не було так, як є завжди: хотели, как лучше, а получается, 
как всегда. 

Дякую. 
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Сєнкевич О.Ф. - міський голова. 

Олено Василівно, у будь-якому разі це питання, щоб його виключити, 
потрібно ставити на голосування. Ви пам’ятаєте, що всі пропозиції депутатів 
щодо роботи з порядком денним я ставлю у будь-якому разі на голосування. А 
питання, чи підтримають це депутати, це вже інше питання. Депутат Павлович 
звернувся до всіх, Ви надали свої коментарі. 

Тож першим ставлю на голосування питання щодо включення до порядку 
денного проєкту s-dj-010, який було запропоновано секретарем міської ради, а 
саме «Про передачу об’єктів права комунальної власності Миколаївської 
міської територіальної громади до державної власності». 

Це питання розглянуто та погоджено на комісії з ЖКГ 27.12.2022. 
Прошу поставити на голосування питання щодо включення проєкту  

s-dj-010 до порядку денного. 
 

Кісельова О.В. - депутат міської ради від фракції політичної партії 
«ЄВРОПЕЙСЬКА СОЛІДАРНІСТЬ». 

Щось нічого не з’являється. 
 

Сєнкевич О.Ф. - міський голова. 

Так, у кого не з’явилося? 

 

Кісельова О.В. - депутат міської ради від фракції політичної партії 
«ЄВРОПЕЙСЬКА СОЛІДАРНІСТЬ». 

У мене. 
 

Сєнкевич О.Ф. - міський голова. 

Так, у Олени Кісельової не з’явилося вікно для голосування. 
 

Кісельова О.В. - депутат міської ради від фракції політичної партії 
«ЄВРОПЕЙСЬКА СОЛІДАРНІСТЬ». 

Голосувалки немає. 
 

Сєнкевич О.Ф. - міський голова. 

Вже з’явилося? 

Так. 

За – 41. 

Проти – 0. 

Утримались – 0. 

Загалом – 41. 

Рішення прийнято. 
Включили до порядку денного проєкт рішення s-dj-010 за № 21. 

Далі пропонується до включення проєкт рішення s-ax-017 «Про 
затвердження містобудівної документації: «Коригування: детальний план 
території, обмеженої вулицями: Лазурна, Київська (60 років СРСР), Генерала 
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Карпенка, Нікольська, Велика Морська та береговою лінією р. Південний Буг в 
м. Миколаєві». 

Питання розглянуто та погоджено на профільній депутатській земельній 
комісії 16.12.2022. 

Прошу винести на голосування питання щодо включення проєкту рішення 
s-ax-017 до порядку денного. 

 

Кантор С.А. - позафракційний депутат міської ради. 
Немає голосувалки. 
 

Хачатуров А.Е. - позафракційний депутат міської ради. 
У мене теж немає. 
 

Кравчук Т.В. - позафракційний депутат міської ради. 
Відсутня. 
 

Репліка поза екраном. 
У мене теж відсутня. 
 

Сєнкевич О.Ф. - міський голова. 

Так, давайте ще раз, будь ласка, повторно винесіть на голосування, бо  
в 5-х депутатів не відбулося. 

Шановні депутати! 
Прошу вас, будь ласка, постарайтеся не виходити з програми. Я 

сподіваюсь, сесія пройде дуже швидко. Просто, виходячи, ви можете збивати ці 
додаткові вікна. 

 

Кантор С.А. - позафракційний депутат міської ради. 
Немає. 
 

Сєнкевич О.Ф. - міський голова. 

Немає. 
У кого немає вікна? У Кантора? У кого ще? 

 

Тріщанович Є.В. - позафракційний депутат міської ради. 
У мене також немає. 
 

Сєнкевич О.Ф. - міський голова. 

Так, у Тріщанович також немає. 
Так, взяло участь у голосуванні 36 депутатів. 

Так, 100 відсотків – за. 
Проти – 0. 

Утримались – 0. 

Включили його до порядку денного. 
Добре, давайте ... Не розумію, чому так відбувається у різних депутатів. 
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Євгене, Ви розумієте, що відбувається там? Чому так може виходити, що в 
5-х депутатів немає, потім в 2-х вікна для голосування? 

 

Богаченко Є.В. - директор комунального підприємства 

«Міський інформаційно-обчислювальний центр». 
Тільки якщо вони в процесі початку голосування були не в програмі, 

іншого я не бачу. 
 

Сєнкевич О.Ф. - міський голова. 

Колеги, я прошу вас, будь ласка, залишайтеся в програмі, не виходьте з неї 
під час сесії. 

 

Кантор С.А. - позафракційний депутат міської ради. 
Я не виходжу з програми і ввійшов ще до початку сесії. 
 

Сєнкевич О.Ф. - міський голова. 

Ні, мається на увазі, не переключайтеся на інші вікна. 
 

Кантор С.А. - позафракційний депутат міської ради. 
Зрозумів. 
 

Сєнкевич О.Ф. - міський голова. 

Так, знаходьтесь, будь ласка, на вікні сесії в Zoom. 

Шановні колеги! 
Ставлю на голосування питання, яке підняв депутат Павлович, щодо 

виключення з порядку денного проєкту, який розіслано за № 7 в початковій 
редакції запропонованого проєкту порядку денного, файл s-gs-086 «Про 
внесення доповнення до рішення міської ради від 24.12.2020 № 2/35 «Про 
затвердження Регламенту Миколаївської міської ради VIII скликання» (зі 
змінами)». 

По цьому питанню повинна була доповідати Кісельова Олена Василівна. Я 
надав їй слово. Вона висловилася з приводу пропозиції депутата Павловича. 
Депутат Павлович просить виключити цей файл з порядку денного для 
подальшого його розгляду в комісії за його участю. 

Шановні колеги! 
Прошу голосувати щодо пропозиції депутата Павловича стосовно 

виключення цього проєкту рішення з порядку денного. 

 

Павлович Є.В. - депутат міської ради від фракції політичної партії 
«ПРОПОЗИЦІЯ». 

Колеги, прошу підтримати. 
 

Сєнкевич О.Ф. - міський голова. 

Депутат Павлович просить підтримати. 
У кого знову голосувалка не працює? 
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Бабаріка С.В. - депутат міської ради від фракції політичної партії 
«ЄВРОПЕЙСЬКА СОЛІДАРНІСТЬ». 

У мене немає. 
 

Сєнкевич О.Ф. - міський голова. 

Так. 
 

Панченко Ф.Б. - депутат міської ради від фракції політичної партії 
«ПРОПОЗИЦІЯ». 

Олександре Федоровичу, можна питання? Я ж руку підняв. 
 

Сєнкевич О.Ф. - міський голова. 

Зараз, зачекайте уже. 
Прошу, будь ласка, повторно, Євгене, давайте ще раз. 
Прошу всіх залишатися, будь ласка, в програмі, не виходити і ще раз взяти 

участь у голосуванні. 
Ще менше депутатів, так? 

Шановні депутати! 
Я прошу вас проголосувати. У нас з присутніх 5 депутатів не взяли участь 

у голосуванні. 
Добре, закінчуємо. 
Таким чином, у нас взяли участь у голосуванні 39 депутатів. 
За – 24. 

Проти – 6. 

Утримались – 9. 

 

Тріщанович Є.В. - позафракційний депутат міської ради. 
Олександре Федоровичу! 
Я вибачаюсь, але я неправильно проголосувала. Можете ще раз? Останній 

раз, будь ласка. 
 

Сєнкевич О.Ф. - міський голова. 

Ну, в будь якому разі це питання ... Один Ваш голос нічого не вирішить. 
Зараз за виключення цього файлу – 24, проти – 6, утримались – 9, тобто файл 
залишається в порядку денному і буде розглянутий. 

 

Тріщанович Є.В. - позафракційний депутат міської ради. 
Ясно. 
 

Сєнкевич О.Ф. - міський голова. 

Так, Панченко, будь ласка. 
Потім Кісельова. 
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Панченко Ф.Б. - депутат міської ради від фракції політичної партії 
«ПРОПОЗИЦІЯ». 

Шановні колеги, Олександре Федоровичу! 
Та я хотів уточнити, що ми будемо робити в тих випадках, коли у нас 

достатньо голосів для прийняття рішення, і воно прийнято, але у когось не 
спрацювала кнопка, не з’явилося віконце і таке інше, щоб ми по 100 разів не 
переголосовували одне і те саме рішення, яке, в принципі, прийнято. 

 

Сєнкевич О.Ф. - міський голова. 

Я погоджуюсь з Вами. Я думаю, що так ми і будемо робити. Якщо хтось 
там відключився чи пішов до туалету, чи булочку там їсть, чи я не знаю, що 
там, чи в носі колупався і палець застряг, вибачте, тому думаю, якщо у питання 
вистачає достатньо голосів для того, щоб його вважати або прийнятим, або не 
прийнятим, ми будемо зупинятися і оголошувати ... Я навіть пропоную так: у 
нас є тут відлік, що ми на це голосування виділяємо 30 секунд для того, щоб це 
питання проголосувати. 

Нормально так буде, як ви вважаєте? 

 

Панченко Ф.Б. - депутат міської ради від фракції політичної партії 
«ПРОПОЗИЦІЯ». 

Хотів би уточнити. Я мав на увазі саме ситуацію, коли у нас голосування 
пройшло, рішення прийнято, там достатньо голосів, але, як вже було декілька 
разів тільки що, що в когось не з’явилося вікно, і ми його переголосовуємо. 
Можливо, в цьому немає потреби? 

 

Сєнкевич О.Ф. - міський голова. 

Так, ну, я ж на це відповів. 
 

Панченко Ф.Б. - депутат міської ради від фракції політичної партії 
«ПРОПОЗИЦІЯ». 

Але з причин не тому, що пішов або не щось ... Саме в ситуації, коли 
прийнято, але ... 

 

Сєнкевич О.Ф. - міський голова. 

Це неважливо, з яких причин, я ж сказав, булочки, ніс і все інше. 
Неважливо, яка причина. Тобто 30 секунд, рішення прийнято, не прийнято, все. 
Я думаю, що зараз у нас, коли сесія проходить в онлайні, всі можуть зайняти 
якесь там затишне містечко, якщо там у вас багато дітей, можна закритися у 
ванній, якщо там ще десь, можна знайти місце, щоб попрацювати з колегами 
там 1,5-2 години, щоб не займатися ніякими справами. 

Так, добре. 
Далі у нас Олена Кісельова, і потім Дмитро Січко. 
Олено Василівно, Ви вже відключилися? Це було попередньо? Щодо 

попереднього виключення? 
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Кісельова О.В. - депутат міської ради від фракції політичної партії 
«ЄВРОПЕЙСЬКА СОЛІДАРНІСТЬ». 

Я там написала щодо технічних збоїв, про те, що говорив Федір. 
 

Сєнкевич О.Ф. - міський голова. 

Так. 
 

Кісельова О.В. - депутат міської ради від фракції політичної партії 
«ЄВРОПЕЙСЬКА СОЛІДАРНІСТЬ». 

Якщо людина не булочку пішла їсти, а якщо не з’являється віконце для 
голосування, а людині важливо, щоб була зафіксована її участь або її 
волевиявлення. Можливо, ми будемо протокол ... 

 

Сєнкевич О.Ф. - міський голова. 

У таких випадках, я думаю, що потрібно, будемо переголосувати, якщо це 
справді важливо, і якщо це впливає на волевиявлення. 

 

Кісельова О.В. - депутат міської ради від фракції політичної партії 
«ЄВРОПЕЙСЬКА СОЛІДАРНІСТЬ». 

Імідж і ділову репутацію, так. 
 

Сєнкевич О.Ф. - міський голова. 

Так, саме так, добре. 
Будь ласка, Січко. 
 

Січко Д.С. - депутат міської ради від фракції політичної партії 
«ПРОПОЗИЦІЯ». 

Олександре Федоровичу, якщо рішення прийнято більшістю голосів, там 
36-37, то питань немає, звичайно, немає сенсу переголосовувати, як Ви 
правильно зазначили. А якщо питання не приймається, наприклад, там 26-27, на 
грані, і у 3-4 депутатів не спрацьовує оця таблиця, то потенційно, можливо, з 
технічної проблеми, вони б, можливо, і за проголосували, але питання не 
добрало 1-2 голоси. Тому переголосувати постійно, ну, це важко. Можливо, я 
знаю, технічний відділ і юридичний відділ, щоб сказали, чи можливо ті 
депутати, які не спрацювали (глянути технічному відділу за списком), публічно 
на відео (тобто ми маємо можливість таку) оголосили, за чи проти вони того чи 
іншого рішення, щоб ми постійно не переголосовували. 

 

Сєнкевич О.Ф. - міський голова. 

Дякую. 
Саме для цього у нас є головуючий і секретар міської ради, а сесія 

проводиться не в автоматичному режимі. Так і зробимо. 
Дякую за пропозицію. 
Шановні колеги! 
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Значить, ми з вами додали до порядку денного 2 проєкти рішень, це проєкт 
рішення s-dj-010 і s-ax-017, і не виключили жодного проєкту рішення з порядку 
денного. 

Таким чином пропоную затвердити голосуванням порядок денний в 
цілому, а потім робити оці всі об’єднання в пакети проєктів рішень для 
подальшого їх розгляду. 

Прошу винести на голосування питання щодо затвердження порядку 
денного в цілому. 

Взяли участь у голосуванні 38 депутатів. 
За – 38. 

Проти – 0. 

Утримались – 0. 

Рішення прийнято. 

Порядок денний затверджено. 

Хочу нагадати, що були пропозиції розгляду окремих проєктів рішень, це 
першого – s-fi-001gk, другого – s-fi-005, четвертого – s-dj-009 (це про 
електрогенератори), п’ятого – s-de-001 (про департамент енергоефективності), а 
також сьомий – s-gs-086. 

Пішли по порядку денному розглядати ці проєкти рішень окремими 
лотами, як-то кажуть. 

Отже, перший проєкт рішення – це проєкт рішення s-fi-001gk «Про 
затвердження звіту про виконання бюджету Миколаївської міської 
територіальної громади за 2021 рік». 

Доповідач: директор департаменту фінансів Миколаївської міської ради 
Святелик Віра Євгенівна. 

Віро Євгенівно? 

 

Святелик В.Є. - директор департаменту фінансів 

Миколаївської міської ради. 
Так. 
Доброго ранку! 
Чутно мене? 

 

Сєнкевич О.Ф. - міський голова. 

Так, будь ласка. 
 

Святелик В.Є. - директор департаменту фінансів 

Миколаївської міської ради. 
S-fi-001gk «Про затвердження звіту про виконання бюджету Миколаївської 

міської територіальної громади за 2021 рік» був розглянутий виконкомом ще у 
лютому місяці, надісланий на розгляд сесії, вас, депутатів міської ради, ще 
наприкінці лютого для того, щоб це голосування було в березні місяці. Тому на 
теперішній час, наприкінці року, прошу висловити свою думку стосовно звіту 
за 2021 рік. 

Які до мене запитання є? 
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Сєнкевич О.Ф. - міський голова. 

А чого ми раніше його не розглянули? Запитання таке. 
 

Святелик В.Є. - директор департаменту фінансів 

Миколаївської міської ради. 
Воно було в апараті ради ще з лютого місяця, тому не можу відповісти, 

чому саме зараз. 
 

Сєнкевич О.Ф. - міський голова. 

Зрозуміло. Відбулися вибухи деякі там, винесло все з апарату ради. 
Розгерметизація міськвиконкому відбулася. Все видуло, як-то кажуть, звідти, 
всі цінні речі. Але про це після війни. 

Колеги! 
Є пропозиція підтримати проєкт рішення, звіт за 2021 рік. Це за минулий 

рік ще. 
Є запитання? 

Прошу винести на голосування проєкт рішення. 
Взяли участь у голосуванні 40 депутатів. 
За – 38. 

Проти – 0. 

Утримались – 2. 

Рішення прийнято, дякую. 

Наступний проєкт рішення s-fi-005 «Про внесення змін до рішення 
міської ради від 23.12.2021 № 12/189 «Про бюджет Миколаївської міської 
територіальної громади на 2022 рік». 

Будь ласка, Віро Євгенівно. 
 

Святелик В.Є. - директор департаменту фінансів 

Миколаївської міської ради. 
Так, дякую. 
Шановні депутати! 
На ваш розгляд пропонується внесення змін до рішення міської ради «Про 

бюджет Миколаївської міської територіальної громади на 2022 рік». 
Тут узагальнені всі зміни, які були в міжсесійний період прийняті 

рішеннями виконавчого комітету, це виділення коштів з резервного фонду, та 
розпорядження міського голови, які теж були прийняті у міжсесійний період. 

Найбільше з них – це зняття освітньої субвенції відповідно до постанови 
Кабміну і деякі там дотації до субвенції з обласного бюджету та державного 
бюджету, та невеликий перерозподіл коштів, найбільша сума перерозподілу – 

це додаткові кошти близько мільйона шістсот гривень міській лікарні № 1 на 

ремонт покрівлі над інсультним відділенням та над ангіографом, які 
постраждали від російської агресії. 

Прошу підтримати. 
Які будуть у вас ще до мене запитання? 



15 

 

Сєнкевич О.Ф. - міський голова. 

Будь ласка, Раміль Агабеков. 
 

Агабеков Р.З. - депутат міської ради від фракції політичної партії 
«СЛУГА НАРОДУ». 

Колеги, доброго дня! 
Пропоную доповнити проєкт рішення «Про внесення змін до рішення 

міської ради від 23.12.2021 № 12/189 «Про бюджет Миколаївської міської 
територіальної громади на 2022 рік» наступним текстом: «Установити, що на 
кінець 2022 року залишки коштів субвенції з бюджету Миколаївської міської 
територіальної громади обласному бюджету для придбання зимового 
військового обмундирування і амуніції з метою поліпшення матеріально-

технічного забезпечення частин та підрозділів територіальної оборони  
міста Миколаєва, наданої у 2022 році за КПКВКМБ 9770 «Інші субвенції з 
місцевого бюджету», зберігаються на рахунку обласного бюджету для 
здійснення у 2023 році видатків на матеріально-технічне забезпечення 
територіальної оборони». 

 

Сєнкевич О.Ф. - міський голова. 

Колеги, хочу додати, що просто для того, щоб субвенція в кінці року не 
повернулась до бюджету міста Миколаєва у зв’язку з тим, що постачальник не 
встиг ще в повному об’ємі поставити те, про що щойно казав Раміль Агабеков, 
планується зробити в перших числах наступного року, аби субвенція не 
повернулася, продовжила свою дію, потрібно внести таку правку. 

Якщо є у когось якісь ще пропозиції щодо цього, прошу підняти руку. 
Якщо немає, колеги, виношу проєкт рішення s-fi-005 на голосування із 

правками, щойно озвученими депутатом Агабековим. 
Взяли участь у голосуванні 37 депутатів. 
За – 35. 

Проти – 0. 

Утримались – 2. 

Загалом – 37. 

Рішення прийнято. 
Дякую, колеги. 
 

Кантор С.А. - позафракційний депутат міської ради. 
У мене не було голосувалки. 
 

Ільюк А.О. - позафракційний депутат міської ради. 
У мене теж не було. 
 

Сєнкевич О.Ф. - міський голова. 

Ви підтримуєте, колеги? 
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Ільюк А.О. - позафракційний депутат міської ради. 
Так. 
 
Кантор С.А. - позафракційний депутат міської ради. 
Підтримую. 
 
Сєнкевич О.Ф. - міський голова. 
Дякую. 
Наступним пропонується до розгляду ... 
Шановні колеги! 
Потрібно провести мені ... Мені потрібно зробити процедурне голосування, 

щоб винести питання 4, 5 і 7 в окремі голосування, не за порядком, яким вони 
були надіслані, включені до порядку денного. 

Прошу проголосувати щодо окремого голосування проєктів 4-го, 5-го та  
7-го, як ми озвучили після затвердження порядку денного. 

Прошу голосувати. 
Процедурне питання. 
 
Богаченко Є.В. - директор комунального підприємства 

«Міський інформаційно-обчислювальний центр». 
Олександре Федоровичу, 30 секунд, зараз. 
 
Сєнкевич О.Ф. - міський голова. 
Зараз? 
Значить, поки готуються, я ще раз пояснюю. Ми з вами вирішили, що 

будемо об’єднувати в пакет файли для швидшого голосування, а проєкти 
рішень, які були запропоновані для окремого розгляду (1-ий, 2-ий, 4-ий, 5-ий,  
7-ий), винесемо в окреме голосування. Тому 1-ше і 2-ге ми уже проголосували, 
зараз за порядком денним іде 3-тє, але ми його включимо в той великий пакет. 
Зараз ми будемо розглядати 4-ий - це s-dj-009 про часткову компенсацію 
вартості закупівлі електрогенераторів, потім 5-ий - це про внесення змін до 
Програми енергозбереження, і 7-ме питання - це питання щодо внесення 
доповнень до Регламенту. 

Будь ласка, Панченко. 
 
Богаченко Є.В. - директор комунального підприємства 

«Міський інформаційно-обчислювальний центр». 
Процедурне голосування готове. 
 
Сєнкевич О.Ф. - міський голова. 
Зараз, Панченко висловиться. 
Так, Федоре Борисовичу. 
 
Панченко Ф.Б. - депутат міської ради від фракції політичної партії 

«ПРОПОЗИЦІЯ». 
Олександре Федоровичу! 
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Я думав просто, що ми пакетне голосування вперед винесемо. Я зрозумів. 
 

Сєнкевич О.Ф. - міський голова. 

Так, дякую. 
Процедурне питання щодо винесення окремих проєктів рішень в окремі 

голосування, 4-го, 5-го, 7-го. 
Прошу голосувати. 
Процедурне питання, нагадаю, потребує 18 голосів, тобто 1/3. 
Взяли участь у голосуванні 39 депутатів. 
За – 38. 

Проти – 0. 

Утримався – 1. 

Загалом – 39. 

Рішення прийнято. 
Дякую, колеги. 
Переходимо до наступного проєкту рішення, який ми окремим 

голосуванням будемо розглядати. Це проєкт рішення, який знаходиться в 
порядку денному за № 4, s-dj-009 «Про затвердження Програми часткової 
компенсації вартості закупівлі електрогенераторів для забезпечення 
потреб співвласників багатоквартирних будинків Миколаївської міської 
територіальної громади під час проходження опалювального сезону  
2022-2023 років». 

Доповідач: перший заступник директора департаменту житлово-

комунального господарства Миколаївської міської ради Набатов Ігор Ігорович. 

 

Набатов І.І. - заступник начальника відділу кадрів та юридичного 

забезпечення департаменту житлово-комунального 

господарства Миколаївської міської ради. 
Добрий день, шановні депутати! 
 

Сєнкевич О.Ф. - міський голова. 

Ігорю Ігоровичу, зачекайте, будь ласка. 
Я думаю, що краще ... Депутати мали можливість ознайомитися з цим 

проєктом рішення, він пройшов профільну комісію ЖКГ. Я думаю, якщо у 
депутатів є окремі питання, то просто вони їх готові задати. Я бачу, що Максим 
Коваленко, який ініціював винесення цього проєкту рішення в окреме 
голосування, вже тягне руку. 

Давайте ми запитаємо депутатів, а Ви будете відповідати, добре? 

Будь ласка, Максиме. 
 

Коваленко М.В. - депутат міської ради від фракції політичної партії 
«ПРОПОЗИЦІЯ». 

Дякую. 
Доброго дня ще раз! 
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Безумовно, Програма потрібна та актуальна, але питання в строках. Тут 
написано в пункті 1.1.1 «Генератор має бути закуплений після 9 листопада, 

початку опалювального періоду». Тобто фактично цим рішенням ми, скажімо 
так, тих голів і ті ОСББ, які підготувалися та піклувалися про своїх мешканців, 
наприклад, влітку, восени, і купували генератори для того, щоб люди 
підзаряджали свої телефони, то ми їх викреслюємо. Тому я пропоную внести 
таку зміну, у нас там і на фракції різні думки були, але зійшлися з депутатами, 
що приблизно ось після 1 червня 2022 року. Тобто фактично, коли вже була 
загрозлива ситуація з електропостачанням. Тобто прив’язувати його до початку 
опалювального сезону, ну, фактично, це ... Ну, за допомогою цих генераторів 
точно неможливо обігріти там ОСББ і так далі, а підзаряджати телефони – 

голови ОСББ купували ще й влітку, і восени. 

Тому така пропозиція: з 1 червня 2022 року, пункт 1.1.1 Програми. 
Таким чином ми підтримаємо усі ОСББ та управляючі компанії, в 

незалежності, почався чи не почався опалювальний сезон. 
Дякую. 
 

Сєнкевич О.Ф. - міський голова. 

Дякую, Максиме. 
Олена Кісельова. 
Будь ласка, пані Олено. 
 

Кісельова О.В. - депутат міської ради від фракції політичної партії 
«ЄВРОПЕЙСЬКА СОЛІДАРНІСТЬ». 

Я підтримую пропозицію Коваленка, оскільки, приймаючи рішення і 
визначаючи дату заднім числом і не узагальнюючи всіх, ми створюємо певні 
якісь дискримінаційні положення, тому доречним буде, щоб усі мали 
можливість долучитися до такої Програми, а не виключно тільки ті, хто 
придбавали дані генератори з 1 листопада. 

Дякую. 
 

Сєнкевич О.Ф. - міський голова. 

Дякую. 
Колеги, є у когось альтернативні думки? Прошу висловитись. 
Юрій Степанець, будь ласка. 
 

Степанець Ю.Л. - депутат міської ради від фракції політичної партії 
«СЛУГА НАРОДУ». 

Добрий день, колеги! 
Також підтримую думку щодо дат. І якщо ... Ну, наприклад, я просто 

читаю, що Програма називається ... Там, наприклад, щодо опалювального 
сезону, генератори ... Просто, розуміючи, що в Програмі вказано там, 

наприклад, ті генератори і компенсація після 3 кВт, якщо ми не говоримо про 
опалювальний сезон, то чому, наприклад, для зарядки телефонів потрібно 
понад 3 кВт той генератор, якщо можна і менше. Також було на комісії 
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додатково зазначено щодо включення, крім того, що генератори там дизельні 
або бензинові, можливість також включити електрогенеруючі технічні засоби 

такі, як, наприклад, поверстанції, які також можуть бути доволі потрібних кВт. 
І тому, я не знаю, чи включили ці всі моменти в Програму, чи ні. 

Враховані зауваження депутатів на комісії? 

 

Сєнкевич О.Ф. - міський голова. 

До кого запитання? 

 

Степанець Ю.Л. - депутат міської ради від фракції політичної партії 
«СЛУГА НАРОДУ». 

Запитання до розробників Програми, звісно ж. 
 

Набатов І.І. - заступник начальника відділу кадрів та юридичного 

забезпечення департаменту житлово-комунального 

господарства Миколаївської міської ради. 
Я відповідаю на Ваше питання. 
Коли на комісії проходило голосування ... Ми пройшли, фактично, дві 

комісії, це планово-бюджетну комісію та комісію з питань житлово-

комунального господарства. Дійсно, на комісії з питань житлово-комунального 
господарства пролунала пропозиція щодо включення не тільки генераторів, але 
й інших приладів, які можуть фактично заміщати їх. Але це було виключно у 
вигляді пропозиції, яку комісія надала для винесення на сесію міської ради. 
Тому ця пропозиція може бути розглянута саме зараз. 

 

Сєнкевич О.Ф. - міський голова. 

Панченко, будь ласка. 
 

Панченко Ф.Б. - депутат міської ради від фракції політичної партії 
«ПРОПОЗИЦІЯ». 

Колеги! 
Пропозиція, якщо ... Ну, ось я почув, що було там багато пропозицій до 

Програми, ну, наприклад, колега Коваленко свою пропозицію оформив саме, як 
правку, яку зараз можна поставити на голосування і проголосувати. Якщо є 
подібні якісь пропозиції, то їх вже зараз формулювати, як правки до проєкту 
рішення, одразу формулювати і озвучувати, щоб ми могли своє волевиявлення 
одразу проголосувати. Тому що просто зараз там запитати, чи внесли – не 
внесли, ну, від цього ефекту не буде. 

Дякую. 
 

Сєнкевич О.Ф. - міський голова. 

Конкретна правка депутата. Яку конкретно ... 
Максиме Коваленко, будь ласка, Ви з якої дати хочете це робити? 
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Коваленко М.В. - депутат міської ради від фракції політичної партії 
«ПРОПОЗИЦІЯ». 

Пункт 1.1.1 «Генератор має бути закуплений після 1 червня 2022 року». Це 
в новій редакції. Зараз написано: «Після 9 листопада 2022 року, початку 
опалювального періоду сезону 2022-2023 років». Змінити на 1 червня  
2022 року. 

 

Сєнкевич О.Ф. - міський голова. 

Зрозуміло. 
Так, колеги, значить, я пропоную зробити таким чином: винести на 

голосування цю правку, і у разі її проходження включити її або до цього ... 
Принципово ця дата грає зараз якусь там важливу ... Скажемо так, несе за 

собою якесь важливе значення? Чи є люди, які вважають, що непотрібно  
з 1-го ... Чого там, червня, так Ви сказали? 

 

Коваленко М.В. - депутат міської ради від фракції політичної партії 
«ПРОПОЗИЦІЯ». 

Червня, так. 

 

Сєнкевич О.Ф. - міський голова. 
Саме з 1-го червня. 
Колеги? 

Станіслав Мартиросов, і потім розробник. 
Станіслав Мартиросов, будь ласка. 
 

Мартиросов С.В. - депутат міської ради від фракції політичної партії 
«ЄВРОПЕЙСЬКА СОЛІДАРНІСТЬ». 

Я думаю, якщо ми внесемо цю правку, це однозначно збільшить бюджетні 
витрати. Є от у того, хто пропонує цю правку, якесь уявлення, наскільки, бо 
очевидно, що якусь кількість генераторів з 1 червня закупили більше ніж там з 
9 листопада. От є уявлення, наскільки будуть збільшені бюджетні витрати? У 
того, хто пропонує, у Максима, є уявлення? Хоч приблизний підрахунок цих 
витрат, збільшення витрат. 

Дякую. 
 

Коваленко М.В. - депутат міської ради від фракції політичної партії 
«ПРОПОЗИЦІЯ». 

Я скажу так, що той процент ОСББ, який закупили з 1 червня, він 
мізерний, тому що люди підлаштовувалися під реалії і закуповували вже, коли 
ми отримали віялові відключення та загалом відключення електрики по місту. 
Але є такі ОСББ, які раніше запаслися цими генераторами, і також я вважаю, 
що ми маємо допомогти цим ОСББ. Я думаю, що це мізерна кількість грошей 
загалом, по загальній масі. 
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Сєнкевич О.Ф. - міський голова. 
Добре. 
Січко, будь ласка. 
Січко, мікрофон, будь ласка, Ви гарно виглядає, але хотілось би Вас 

почути. 
 

Січко Д.С. - депутат міської ради від фракції політичної партії 
«ПРОПОЗИЦІЯ». 

Вибачаюсь, Олександре Федоровичу. 
Хотілось би почути інформацію від розробника. Враховуючи додаткові 

бюджетні витрати, якщо ми будемо голосувати з 1 червня, враховувати цю 
дату, то наскільки департамент вважає за можливе реалізацію цієї Програми, 

враховуючи додаткові витрати. 

 

Набатов І.І. - заступник начальника відділу кадрів та юридичного 

забезпечення департаменту житлово-комунального 

господарства Миколаївської міської ради. 
Шановні депутати! 
Відповідачі на питання щодо дати 1 червня чи 9 листопада, чи навіть, як 

варіант, деякі міста України приймали 24 лютого, то надати інформацію щодо 
до того, яка кількість генераторів була закуплена за цей період часу, авжеж,  
з 1 червня я однозначно надати не можу. Що стосується з 9 листопада, то певна 
кількість, в районі 20 генераторів, була закуплена. 

Моя особиста думка стосовно цієї дати, то: а чому не 31 травня, чому саме 
1 червня, чому не 15 травня? Тобто у будь-якому випадку ми будемо мати 
ситуацію, коли якісь ОСББ, інші управляючі компанії, які вирішили закупити 
такі генератори, вони будуть незадоволені, тому що ця дата не включає ту дату, 
коли вони здійснили таку закупівлю. Тому ми намагалися якусь логіку знайти, 
у зв’язку з тим, що фактично ця Програма пов’язана з опалювальним сезоном 

2022-2023 років, то ми вирішили прив’язатися до дати 9 листопада, тобто дати, 
коли був розпочатий опалювальний період. 

 

Сєнкевич О.Ф. - міський голова. 
Береза, будь ласка. 
 

Береза О.Д. - депутат міської ради від фракції політичної партії 
«ПРОПОЗИЦІЯ». 

Дякую, Олександре Федоровичу. 
Ну, я, наприклад, теж не зовсім розумію, чому 1 червня. Тобто зараз там 

всі, навіть закон вчора Верховна Рада проголосувала про списання кредитної 
заборгованості, там все-таки іде прив’язка до початку широкомасштабного 
вторгнення. 1 червня – ну, якщо можна, то якось обґрунтувати, чому 1 червня.  
З чим пов’язано 1 червня? 

 



22 

Сєнкевич О.Ф. - міський голова. 
Питання до кого? 

 

Береза О.Д. - депутат міської ради від фракції політичної партії 
«ПРОПОЗИЦІЯ». 

До того, хто пропонує правку «1 червня». 
 

Сєнкевич О.Ф. - міський голова. 
Будь ласка, Максим Коваленко. 
 

Коваленко М.В. - депутат міської ради від фракції політичної партії 
«ПРОПОЗИЦІЯ». 

Ну, я взагалі думаю, для чого ми прив’язуємося до початку опалювального 
сезону, тому що фактично генератори за 3 кВт, на 4, на 5 не будуть вирішувати 
проблеми обігріву мешканців, це виключно для підзарядки телефонів, 
ліхтариків та повербанків. Ну, це моя думка. Якщо не подобається 1 червня, 
давайте, як і в інших містах зробили, від 24 лютого, і це буде для мешканців 

більш-менш ... Ми підтримаємо усіх у загальній масі. 
Усе, дякую. 
 

Сєнкевич О.Ф. - міський голова. 
Колеги! 
Давайте, рішення таке: правку в голосування. Я бачу, що немає серед 

депутатів єдиної думки, тому, аби не провалити все питання, будь ласка, окреме 
голосування щодо правки стосовно зміни пункту ... 

Максиме Коваленко, скажіть, будь ласка, який пункт? 

 

Коваленко М.В. - депутат міської ради від фракції політичної партії 
«ПРОПОЗИЦІЯ». 

Пункт 1.1.1 «Генератор має бути закуплений після 1 червня 2022 року». 

 

Сєнкевич О.Ф. - міський голова. 
Добре. 
Зміну таку прошу винести на голосування. 
Ця зміна приймається більшістю від загального складу, тобто не менше  

28 голосів. 
Прошу голосувати. 
Загалом взяли участь 37 депутатів. 
За – 26. 

Проти – 1. 

Утримались – 10. 

 

Коваленко М.В. - депутат міської ради від фракції політичної партії 
«ПРОПОЗИЦІЯ». 

У мене не було голосувалки, Олександре Федоровичу. 



23 

 

Сєнкевич О.Ф. - міський голова. 
У кого не було? 

 

Коваленко М.В. - депутат міської ради від фракції політичної партії 
«ПРОПОЗИЦІЯ». 

Коваленко. Не було голосувалки. Сам запропонував, але не проголосував, 
не було віконця для голосування. 

 

Сєнкевич О.Ф. - міський голова. 
Прошу, будь ласка, повторно винести. 
Шановні колеги, будь ласка, прошу включити, активізувати вікно з Zoom і 

пройти голосування. 
Включіть, будь ласка, повторно голосування. 
За – 28. 

Проти – 0. 

Утримались – 11. 

Загалом – 39. 

Рішення прийнято. 
Правка є. 
Зараз голосуємо проєкт рішення в цілому. 
Прошу винести на голосування проєкт рішення s-dj-009 «Про 

затвердження Програми часткової компенсації вартості закупівлі 
електрогенераторів для забезпечення потреб співвласників багатоквартирних 
будинків Миколаївської міської територіальної громади під час проходження 
опалювального сезону 2022-2023 років». 

Прошу винести рішення в цілому. 
За – 38. 

Проти – 0. 

Утримався – 1. 

Загалом – 39. 

Рішення прийнято. 
Дякую, колеги, гарна робота. 
Наступний проєкт рішення s-de-001 «Про внесення змін до  

рішення Миколаївської міської ради від 23.12.2016 № 13/12 «Про 
затвердження міської Програми енергозбереження «Теплий Миколаїв» на 
2017-2022 роки» (зі змінами). 

Було бажання депутата Коваленка. 
Будь ласка, Максиме, Ваше запитання. 

 

Коваленко М.В. - депутат міської ради від фракції політичної партії 
«ПРОПОЗИЦІЯ». 

Питання таке. На бюджетній комісії було сказано, що ці зміни стосуються 
виключно грошей на доставку труб по проєкту «НЕФКО», там 100 з чимось 
тисяч. Але Ви самі тільки що прочитали: «Зміни Програми 2017-2022 року», 
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тобто фактично ... І там з’являється у цьому проєкті рішення 2023 рік. Питання 
таке, чи ... І іншого рішення на сайті міської ради я не знайшов, де до цього був 
2023 рік. Питання таке, можливо, до розробника або до Святелик: чи в цьому 
проєкті рішення виключно труби, чи 2023 рік? 

 

Луцька А.В. - директор департаменту енергетики, енергозбереження 

та запровадження інноваційних технологій 

Миколаївської міської ради. 
Доброго дня, шановні депутати! 
 

Сєнкевич О.Ф. - міський голова. 
Представтесь, будь ласка. 
 

Луцька А.В. - директор департаменту енергетики, енергозбереження 

та запровадження інноваційних технологій 

Миколаївської міської ради. 
У проєкті рішення пропонується внести лише доповнення до переліку 

заходів міської Програми енергозбереження в частини реалізації інвестиційного 
проєкту «DemoUkrainaDH у місті Миколаїв». Це закладені кошти боргу –  

131 тисяча гривень, які необхідно проплатити за доставку труб, за 
навантаження і брокерські послуги. Дана Програма чинна в редакції, яка була 
прийнята в жовтні 2022 року, і зміни, в принципі, ніякі більше не вносяться, 
додаткові кошти не просяться. Нам, департаменту, необхідно заплатити борг. 

 

Сєнкевич О.Ф. - міський голова. 
Вичерпна відповідь, Максиме? 

 

Коваленко М.В. - депутат міської ради від фракції політичної партії 
«ПРОПОЗИЦІЯ». 

Щось я не пам’ятаю, що ми в жовтні приймали Програму на 2023 рік по 
департаменту. 

 

Луцька А.В. - директор департаменту енергетики, енергозбереження 

та запровадження інноваційних технологій 

Миколаївської міської ради. 

Вона була прийнята рішенням виконкому. 
 

Коваленко М.В. - депутат міської ради від фракції політичної партії 
«ПРОПОЗИЦІЯ». 

Цікаво. 
 

Луцька А.В. - директор департаменту енергетики, енергозбереження 

та запровадження інноваційних технологій 

Миколаївської міської ради. 
21 жовтня 2022 року. 
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Сєнкевич О.Ф. - міський голова. 
Січко, будь ласка. 
 

Січко Д.С. - депутат міської ради від фракції політичної партії 
«ПРОПОЗИЦІЯ». 

Алло Валентинівно, ми розглядали питання на комісії. І на майбутнє, чому 
у нас, як у депутатів, виникає це питання, тому що по стандарту ви на комісії 
повинні надати порівняльні таблиці для того, щоб депутати мали можливість 
зрозуміти, що саме ви змінюєте. А ви подали на комісію спочатку попередню 
Програму, там 15-20 аркушів дрібним текстом, відповідно, а потім нову 
редакцію 15-20 аркушів. І ми, як депутати, повинні вичитувати 30 сторінок, що 
саме ви хотіли взагалі змінити. На інтернет-зв’язок Ви слабенько вийшли тоді 
на комісії, я розумію, проблеми були з інтернетом, а саме варіант порівняльної 
таблиці, яку ви подали, абсолютно незрозумілий. Тому до Вас і виникають такі 
питання. Тому на майбутнє, якщо ви щось робите, подібні зміни в Програмі, то 
повинна бути адекватна порівняльна таблиця, щоб ми Вам зараз на сесії не 
задавали ці питання. 

Дякую. 
 

Луцька А.В. - директор департаменту енергетики, енергозбереження 

та запровадження інноваційних технологій 

Миколаївської міської ради. 
Добре, зрозуміла, дякую. 
 

Сєнкевич О.Ф. - міський голова. 
Ще, колеги, питання є? 

Прошу винести на голосування проєкт рішення s-de-001. 

Колеги, прошу голосувати, підключіться, будь ласка. Прошу голосувати. 
У нас, як-то кажуть, після першої години роботи вже у депутатів 

втрачається роботоспроможність, вони вже так, зав’яли, як-то кажуть. А може, 
заснули, позасинали. Треба з відео постійно працювати, щоб бачити, як 
депутати засинають. 

За – 31. 

Проти – 1. 

Утримались – 5. 

Загалом – 37. 

Рішення прийнято. 
Дякую, колеги. 
 

Луцька А.В. - директор департаменту енергетики, енергозбереження 

та запровадження інноваційних технологій 

Миколаївської міської ради. 
Дякую. 
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Сєнкевич О.Ф. - міський голова. 
Дякую. 
Наступний проєкт рішення s-gs-086 «Про внесення доповнення до 

рішення міської ради від 24.12.2020 № 2/35 «Про затвердження Регламенту 
Миколаївської міської ради VIII скликання» (зі змінами)». 

Депутат Кісельова Олена Василівна буде доповідачем з цього питання, 
вона є ініціатором цього проєкту рішення. Є колізія ... Чи не колізія, а 
недоопрацювання в частині прийнятих законів. І Олена Василівна пропонує 
внесення змін до нашого Регламенту. 

Олено Василівно, будь ласка, розкажіть депутатам, що Ви пропонуєте, і як 
це вплине на роботу міської ради. 

 

Кісельова О.В. - депутат міської ради від фракції політичної партії 
«ЄВРОПЕЙСЬКА СОЛІДАРНІСТЬ». 

Вітаю! 
Мене чутно? 

 

Сєнкевич О.Ф. - міський голова. 
Так, чутно. На жаль, не видно, але чутно. 
 

Кісельова О.В. - депутат міської ради від фракції політичної партії 
«ЄВРОПЕЙСЬКА СОЛІДАРНІСТЬ». 

На жаль, а може, на радість. Ладно, зробимо так, включимо камеру. 
Шановні колеги! 
Дискусію з даного питання можна вести досить довго, але я хочу звернути 

вашу увагу на положення і редакцію статті 27 (діючу редакцію) Закону України 
«Про статус депутатів місцевих рад». 

Коротко: «Депутатські фракції місцевих рад формуються на партійній 
основі депутатами місцевих рад (крім депутатів сільських, селищних рад)». 

Тобто відносно до нашої Миколаївської міської ради, якщо в ній були 
створені депутатські фракції місцевих рад на партійній основі, а партії сьогодні 
є забороненими, то редакція Регламенту повинна мати такі правові наслідки. 
Тобто у нас є стаття 6 Регламенту «Депутатські фракції», яка описує питання і 
положення, діяльність депутатських фракцій, коли вона припиняється. Тобто 
ми доповнюємо (у вас є порівняльна таблиця) дану статтю 6 Регламенту  
пунктом 4: «Депутатська фракція ради, сформована на партійній основі, у разі 
заборони діяльності такої політичної партії та/або анулювання її реєстрації на 
підставі рішення суду, що набрало законної сили, автоматично припиняє своє 
існування, а депутати ради, які входили до її складу, стають позафракційними». 
Тому, коли у нас є правова позиція в тому, що набрало законної сили рішення 
про припинення суб’єкту політичної партії, то фракції припиняються, і ми 
вносимо ці зміни до Регламенту. 

Бажання і намагання більшості депутатів, які обурені, я з ними 
погоджують у тій позиції, оскільки рішення суду не були ... Скажемо так, не 
понесли за собою тих би наслідків, правових, у тому числі, яких багатьом із нас 
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хотілося б, оскільки логічним було б, якщо суб’єкт виборчого процесу була 
політична партія і вона надавала своїх кандидатів, то  заборона політичної 
партії мала б мати загальні правові наслідки. Але сьогодні ми в межах 
Регламенту цього зробити не можемо, оскільки законопроєкти розглядаються 
ще в Раді. Але правова визначеність щодо наявності фракції політичної партії в 
раді може бути врегульована такою моєю пропозицією. 

Більш того, там є питання, що фракція має право мати символіку, відзнаку, 
тобто вона є носієм ідеології і політичної сили, я повторююсь, а оскільки 
сьогодні такі партії є забороненими, то і міська рада не має мати такі фракції. 

Усе, у мене більше додати немає чого. 
Якщо є питання, буду відповідати. 
Чутно було? 

 

Сєнкевич О.Ф. - міський голова. 
Так, так, все дуже гарно чутно. 

Євген Павлович, будь ласка. 
 

Павлович Є.В. - депутат міської ради від фракції політичної партії 
«ПРОПОЗИЦІЯ». 

Дякую. 
Шановні колеги! 
Прошу звернути увагу на те, що Регламентом Миколаївської міської ради 

чітко визначені повноваження, і яким чином припиняється діяльність 
депутатських фракцій. Пункт 12 визначає, що фракція може бути припинена у 
разі прийняття депутатами ради, які входять до її складу, рішення про розпуск 
депутатської фракції. У нас відбувся такий випадок, депутати фракції «Партії 
Шарія» заявили про саморозпуск і виконали вимогу і умови рішення суду, і до 
них немає питань. 

Є аналогічні партії, партійні осередки. Наприклад, депутати Херсонської 
міської ради заявили про саморозпуск. Якщо казати про Миколаївську область, 

то депутати Миколаївської районної ради заявили про розпуск фракції. І 
депутати, якщо не помиляюсь, Первомайської ради так само заявили про 
саморозпуск. І тому казати про те, що є якійсь правовий вакуум, і ми не знаємо, 
що робити ... Ми чітко знаємо, що робити, і депутати виконують вимоги 
законодавства, вимоги рішення суду і самостійно відповідають, несуть 
політичну відповідальність. Якщо ми кажемо про фракцію «ОПЗЖ» у 
Миколаївській міській раді, то я не бачу жодним чином моральної якоїсь 
відповідальності, я не бачу ніякої політичної і, тим більше, юридичної 
відповідальності. Є чітка процедура, яка визначена законом, яким чином 
поступати. Якщо депутати фракції «ОПЗЖ» не бажають виконувати вимоги 
чинного законодавства, то це їх питання, їх відповідальність. І зараз покладати 
на нас відповідальність, на всіх депутатів відповідальність за бездіяльність 
щодо виконання рішення суду, це є недоречним, недоцільним і протизаконним. 

І я ще раз звертаю увагу шановних депутатів, Олено Василівно, якщо зараз 
це рішення підтримується всіма депутатами політичної партії «ЄС», то дуже 
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сумно. І якщо у нас зараз депутат Танасов, який так само воює, я чомусь 
вважаю, що він би, якщо б був присутній, він би Ваше рішення не підтримав. 

І, крім того, прошу врахувати ще рекомендації юридичного департаменту. 
Ви зараз намагаєтесь маніпулювати. Я навів цитату з рекомендацій саме 
юридичного департаменту. А що робити в даному випадку, повинні вирішувати 
не ми з вами, а депутати, які, як я уже казав, мають нести відповідальність – 

політичну, юридичну і відповідальність перед людьми. Тому що зараз ми 
намагаємося робити вигляд, що все у нас добре, все у нас чудово, але у нас не 
все добре і не все чудово. Я хочу нагадати про те, що війна продовжується, 
якщо тиждень Миколаїв не обстрілюють, то війна ще не скінчилася. 

Дякую. 
 

Сєнкевич О.Ф. - міський голова. 
Олена Кісельова. 
Потім Артем Ільюк. 
 

Кісельова О.В. - депутат міської ради від фракції політичної партії 
«ЄВРОПЕЙСЬКА СОЛІДАРНІСТЬ». 

Мене чутно? 

 

Сєнкевич О.Ф. - міський голова. 
Так. 
 

Кісельова О.В. - депутат міської ради від фракції політичної партії 
«ЄВРОПЕЙСЬКА СОЛІДАРНІСТЬ». 

Я не знаю, з чим пов’язано таке ставлення до даного проєкту рішення, але 
моя позиція така: якщо партія заборонена, і станом сьогодні вже у нас кінець 
року, ну, вибачте, уже майже тривалий час пройшов, а наявність фракції 
«ОПЗЖ» в нашій Миколаївській міській раді ще є, то я не буду чекати, коли 
хтось прийме якесь відповідальне рішення, то просто така структура, як 

фракція «ОПЗЖ» повинна бути припинена. У який спосіб обрано ... Я обрала 

такий спосіб. А створювати навколо цього питання, як це говорять, білий шум, і 
маніпулювати, ну, може, це так треба. Але я чітко говорю про свою позицію: я 
не хочу, щоб у Миколаївській міській раді був такий суб’єкт, як фракція 
«ОПЗЖ». І якщо рішення суду не понесли за собою заборони зі всіма 
випливаючими наслідками, то ми маємо змогу вирішити це питання таким 
способом. А далі у кожного своя є позиція. Я точно знаю, що я не хочу, 
повторююсь, щоб суб’єкт політичної партії «ОПЗЖ» мав фракцію, 
представництво у Миколаївській міській раді. І в такий спосіб ми врегулюємо 
ситуацію. 

У мене все. 
 

Сєнкевич О.Ф. - міський голова. 
Дякую. 
Артем Ільюк, будь ласка. 
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Ільюк А.О. - позафракційний депутат міської ради. 
Друзі, дуже багато маніпулювань у виступі депутата. Я на позаминулій 

сесії ... 
 

Кісельова О.В. - депутат міської ради від фракції політичної партії 
«ЄВРОПЕЙСЬКА СОЛІДАРНІСТЬ». 

Якого? 

 

Ільюк А.О. - позафракційний депутат міської ради. 
Павловича. Я ж не хотів, щоб потім по Регламенту дали йому знову 

репліку, бо ми так будемо вирішувати проблему місяцями. 

 

Кісельова О.В. - депутат міської ради від фракції політичної партії 
«ЄВРОПЕЙСЬКА СОЛІДАРНІСТЬ». 

Та ну, чому? У нас нормальна дискусія. Я розумію, що у кожного є своя 
думка. 

 

Ільюк А.О. - позафракційний депутат міської ради. 
Дивіться, можна кожної сесії підіймати це питання, але ми хочемо його 

вирішити чи ми хочемо просто піаритися на цьому? Якщо ми хочемо його 
вирішити, то в який спосіб? В законний. Закон, який прийнятий про заборону 
партії, там стільки неузгодженостей, що нам ще розгрібати всім і розгрібати. І 
зараз цим питанням займаються якраз парламентарі. На сайті міської ради у 
мене написано, що я там: посада, працюю, голова «ОПЗЖ», хоча я ніколи не 
працював там офіційно. І таких речей дуже багато. Зараз я Міністерством 
юстиції визначений як ліквідатор. Я займаюся питаннями, які вже ... Закриття 
там в Пенсійному фонді, податковій і тому подібне, і здачі всіх документів в 
архів. 

На позаминулій сесії, здається, я зробив заяву, що фракції «ОПЗЖ» в 
міській раді не існує, і депутати є позафракційні та позапартійні. Що ще треба? 
Є рішення з Регламентом, щоб поставити крапку. Ми можемо його прийняти, 
перегорнути цю сторінку і піти далі, а можемо кожної сесії піаритися і смикати 
тут друг друга. Вирішувати нам. 

Дякую. 
Я, Олександре Федоровичу, прошу, якщо не пройде рішення, дати мені ще 

слово. 
Дякую. 
 

Сєнкевич О.Ф. - міський голова. 
Павлович знову підняв руку. 
Колеги, давайте, як-то кажуть, завершувати дискусії з цього приводу. Всі, 

як мені здається, уже висказалися. 

Будь ласка, Павлович, заключна репліка. 

 



30 

Павлович Є.В. - депутат міської ради від фракції політичної партії 
«ПРОПОЗИЦІЯ». 

Дякую. 
Пане Артеме, у мене немає часу зараз піаритися. Це Ваша прерогатива там, 

роздавати памперси, робити на сраці татуювання, я цим не займаюсь. Я зараз 
захищаю Батьківщину, не те, що Ви. І не треба перекладати з хворої голови на 
здорову. Це Ваше питання, Ваша відповідальність, як голови фракції. Ви 
розказували своїм людям, що не треба нічого робити, що у Вас якісь там чудові 
юристи, які Вам повідомили, що відсутні підстави для розпуску фракції, а зараз 
Ви не знаєте, як вийти з цієї ситуації, зберегти обличчя. Я вважаю, що Ви, як 
голова фракції, не вибачилися перед людьми, не зробили нічого, окрім того, що 
роздавали чужу гуманітарку, і зараз мені розказуєте, що я піарюсь? Ну, не Вам 
робити такі заяви, повірте. Я б на Вашому місті ... 

 

Переривання зв’язку. 
 

Сєнкевич О.Ф. - міський голова. 

Колеги, я думаю, що потрібно цю персональну дискусію ... 

 

Ільюк А.О. - позафракційний депутат міської ради. 
А я ... 
 

Павлович Є.В. - депутат міської ради від фракції політичної партії 
«ПРОПОЗИЦІЯ». 

... законодавства, виконав вимоги рішення суду. Ось у нас є ... 
Я Вас не перебивав. 
А зараз намагатися нашими руками зберегти Ваше обличчя, ну, шановні 

колеги, я закликаю цього не робити. 
Дякую. 
 

Ільюк А.О. - позафракційний депутат міської ради. 
Та не треба мені зберігати обличчя! Треба визначитися, чи будемо ми 

працювати, чи ні. Те, що Ви захищаєте на передовій, це Вам велика шана і 
хвала, але не треба розділяти людей і дивитися в когось, хто що робить. 

 

Павлович Є.В. - депутат міської ради від фракції політичної партії 
«ПРОПОЗИЦІЯ». 

Треба, треба! 
 

Ільюк А.О. - позафракційний депутат міської ради. 
Ми всі працюємо на перемогу. 
 

Павлович Є.В. - депутат міської ради від фракції політичної партії 
«ПРОПОЗИЦІЯ». 

А я пам’ятаю, що Ви робили до війни. 
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Ільюк А.О. - позафракційний депутат міської ради. 
А я ... 
 

Павлович Є.В. - депутат міської ради від фракції політичної партії 
«ПРОПОЗИЦІЯ». 

І Ви вважаєте ... 
 

Сєнкевич О.Ф. - міський голова. 
Колеги, Євгенію Павлович, прошу Вас, будь ласка ... 
 

Ільюк А.О. - позафракційний депутат міської ради. 
Розказати, кого тягнула медвечуківська команда сюди, на вибори міського 

голови, і хто цьому сприяв? Ні? Ми тут сидимо далеко ... 

 

Павлович Є.В. - депутат міської ради від фракції політичної партії 
«ПРОПОЗИЦІЯ». 

У Миколаївській народній республіці яка була б у Вас посада? Що Ви 
зробили, щоб цього не допустити? 

 

Сєнкевич О.Ф. - міський голова. 
Колеги, я вас прошу заспокоїтись. 
 

Ільюк А.О. - позафракційний депутат міської ради. 
Я завжди був на боці України. 
 

Павлович Є.В. - депутат міської ради від фракції політичної партії 
«ПРОПОЗИЦІЯ». 

Так, так. 
 

Ільюк А.О. - позафракційний депутат міської ради. 
Ніколи не давав навіть прикладу і приводу, щоб думати щось про мене 

інакше. 

 

Павлович Є.В. - депутат міської ради від фракції політичної партії 
«ПРОПОЗИЦІЯ». 

На кожному засіданні ради ми це бачимо. 
 

Ільюк А.О. - позафракційний депутат міської ради. 
Ви зараз просто наговорюєте. 
 

Павлович Є.В. - депутат міської ради від фракції політичної партії 
«ПРОПОЗИЦІЯ». 

І коли Ви блокували трибуну ... 
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Ільюк А.О. - позафракційний депутат міської ради. 
Я голосував ще з 2014 року за признання Росії агресором. 
 

Павлович Є.В. - депутат міської ради від фракції політичної партії 
«ПРОПОЗИЦІЯ». 

... не давали розмовляти українською, вимагали розмовляти російською 
мовою. Ми все це пам’ятаємо. 

 

Ільюк А.О. - позафракційний депутат міської ради. 
Я Вам розкажу історію про памперси. Я, по-перше, не піарюсь на 

гуманітарці, бо я майже не доторкаюсь до неї, щоб потім нічого не казали. Я 
роблю це за свої гроші. 

Історія про памперси – це дві фури, мої іванофранківські друзі, коли я 
просив, щоб ми завезли на місто Миколаїв продукти довгого збереження, вони 
сказали: «Ми не можемо дати тобі дві фури, ми можемо дати пів фури 
продуктів збереження такого, а пів фури – те, що там попадеться». Я попросив 
одну фуру зробити чисто продуктів довготривалого зберігання і завезти на 
Миколаїв. Я працював там з Наталею Горбенко з цього питання. А інше ми 
роздали, в тому числі і памперси. А Ви ці памперси тепер згадуєте при 
кожному випадку. Це що, не піар? 

 

Сєнкевич О.Ф. - міський голова. 
Дякую, колеги. 
Прошу ... 
 

Кісельова О.В. - депутат міської ради від фракції політичної партії 
«ЄВРОПЕЙСЬКА СОЛІДАРНІСТЬ». 

Можна слово? 

 

Сєнкевич О.Ф. - міський голова. 
Що, іще потрібні якісь слова з цього приводу? 

 

Кісельова О.В. - депутат міської ради від фракції політичної партії 
«ЄВРОПЕЙСЬКА СОЛІДАРНІСТЬ». 

Ні, я коротко після всього. 
 

Сєнкевич О.Ф. - міський голова. 
Будь ласка. 
 

Кісельова О.В. - депутат міської ради від фракції політичної партії 
«ЄВРОПЕЙСЬКА СОЛІДАРНІСТЬ». 

Питання насправді дуже просте: чи хоче Миколаївська міська рада, щоб в 
її складі була депутатська фракція забороненої партії «ОПЗЖ». І все. А все  
інше – я розумію стан усіх людей, хоча інколи відмовляюсь це розуміти. Далі, у 
мене єдине, що трошки бунт викликає, що це питання не було підняте у березні 
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місяці, в квітні, але я розумію, чому, що тоді було, в принципі, всім не до цього 
і всі якось намагалися займатися більш важливими справами ніж зміни до 
Регламенту. Але, щоб у складі ради була депутатська фракція, я не говорю про 
депутатів і правові наслідки і про імперативний мандат, який сьогодні не 
реалізується, і далі: чи хоче Миколаївська міська рада, щоб в її складі була 
фракція «ОПЗЖ». Все. 

Далі. Чи є у депутатів ... Ну, як це сказати? Ну, може хтось хоче 
присвятити своє життя тому, щоб боротися в судах і вирішувати це питання? 
Ну, це такий хід конем. Ну, можливо. Я точно не хочу, щоб у Миколаївській 
міській раді була фракція «ОПЗЖ». Крапка. 

 

Павлович Є.В. - депутат міської ради від фракції політичної партії 
«ПРОПОЗИЦІЯ». 

Так давайте це зробимо законним шляхом, який визначений і законом, і 
Регламентом. 

 

Кісельова О.В. - депутат міської ради від фракції політичної партії 
«ЄВРОПЕЙСЬКА СОЛІДАРНІСТЬ». 

За станом отих людей, які не зробили це до цього дня, зробити ті дії, які від 
них Ви вимагаєте? Я хочу в такий спосіб реалізувати рішення суду, а там далі, 
хто що хоче. 

 

Ільюк А.О. - позафракційний депутат міської ради. 
Так я вже заявив про це! Що ще треба? Зараз не існує ні партії, ні фракції, 

як її представницького органу. Все, їх не існує! Але, щоб прибрати це питання з 
міської ради, треба проголосувати чи перевернути сторінку. 

 

Павлович Є.В. - депутат міської ради від фракції політичної партії 
«ПРОПОЗИЦІЯ». 

Ну, так голосуйте! Ставте питання про розпуск фракції. І все. В чому 
проблема? 

 

Ільюк А.О. - позафракційний депутат міської ради. 
Якщо була б фракція, то треба зібратися і прийняти таке рішення. А 

фракції не існує, тому що заборонена партія. А фракція - представницький 
орган партії. 

 

Павлович Є.В. - депутат міської ради від фракції політичної партії 
«ПРОПОЗИЦІЯ». 

А якщо її не існує, навіщо нам тоді це питання ставити, бо вже не існує 
фракції? 

 

Ільюк А.О. - позафракційний депутат міської ради. 
Так Ви ж піднімаєте його на кожній сесії! 
 



34 

Павлович Є.В. - депутат міської ради від фракції політичної партії 
«ПРОПОЗИЦІЯ». 

Я? Жодним чином. 
 

Ільюк А.О. - позафракційний депутат міської ради. 
Ну ... 
 

Кісельова О.В. - депутат міської ради від фракції політичної партії 
«ЄВРОПЕЙСЬКА СОЛІДАРНІСТЬ». 

Все, переходимо до голосування, бо це вже просто, ну, немає сенсу. 
 

Ільюк А.О. - позафракційний депутат міської ради. 
Ви ж на минулій сесії попросили вирішити якось юридично це питання. 

Вирішили. Вам знову не підходить. 
 

Павлович Є.В. - депутат міської ради від фракції політичної партії 
«ПРОПОЗИЦІЯ». 

А як Ви вирішили? Що Ви зробили для того, щоб ліквідувати фракцію, 
поясність, будь ласка. Що Ви зробили? Нічого? 

 

Ільюк А.О. - позафракційний депутат міської ради. 
Її не існує. 
 

Павлович Є.В. - депутат міської ради від фракції політичної партії 
«ПРОПОЗИЦІЯ». 

А чому не існує? 

 

Ільюк А.О. - позафракційний депутат міської ради. 
Фракції не існує. Я про це заявив на позаминулій сесії. 
 

Павлович Є.В. - депутат міської ради від фракції політичної партії 
«ПРОПОЗИЦІЯ». 

Бо Ви так вирішили? 

 

Ільюк А.О. - позафракційний депутат міської ради. 
Бо законом партія заборонена. 
 

Павлович Є.В. - депутат міської ради від фракції політичної партії 
«ПРОПОЗИЦІЯ». 

Партія заборонена, фракція існує. Ви не виконали вимоги закону і вимоги 
рішення суду. Все. Депутати не виходили із фракції. Ви не заявляли про 
саморозпуск фракції, ми за це не голосували. Фракція станом на сьогоднішній 
день існує. Іншого рішення немає. Крапка. 
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Кісельова О.В. - депутат міської ради від фракції політичної партії 
«ЄВРОПЕЙСЬКА СОЛІДАРНІСТЬ». 

За «Шаріїв» ми голосували? Чи просто автоматично розпалася по 
кількості? Оце і є підміна понять. Що це всі ці партії: «Партія Шарія» і партія 
«ОПЗЖ» ... 

 

Павлович Є.В. - депутат міської ради від фракції політичної партії 
«ПРОПОЗИЦІЯ». 

Ні, ні, ні, Олено Василівно. Ні, ні, ні, я Вам не дозволю маніпулювати. 

І я ... 

 

Кісельова О.В. - депутат міської ради від фракції політичної партії 
«ЄВРОПЕЙСЬКА СОЛІДАРНІСТЬ». 

Та чому ж Ви так одразу реагуєте? Я розумію, що є певні, скажемо так, 
зараз підстави ... 

 

Павлович Є.В. - депутат міської ради від фракції політичної партії 
«ПРОПОЗИЦІЯ». 

Кажіть правду, я буду нормально реагувати. 
 

Кісельова О.В. - депутат міської ради від фракції політичної партії 
«ЄВРОПЕЙСЬКА СОЛІДАРНІСТЬ». 

А яку я неправду сказала? 

 

Сєнкевич О.Ф. - міський голова. 
Колеги, я розумію ... 

Євгенію, я думаю, що Ви можете організувати окремий чат, щоб 
спілкуватися з депутатами. 

 

Кісельова О.В. - депутат міської ради від фракції політичної партії 
«ЄВРОПЕЙСЬКА СОЛІДАРНІСТЬ». 

Коли зручно, то їх треба використовувати, коли ні, то непотрібно? 

 

Сєнкевич О.Ф. - міський голова. 
Та нікого не треба використовувати! 
Виношу проєкт рішення на голосування і продовжуємо роботу. 
Слухайте, ну, це вже почалося, це вже, як-то кажуть, ток-шоу у Скабєєвої. 
Давайте ... 
 

Кісельова О.В. - депутат міської ради від фракції політичної партії 
«ЄВРОПЕЙСЬКА СОЛІДАРНІСТЬ». 

Я ж сказала, що це не має сенсу, так. 
 

Сєнкевич О.Ф. - міський голова. 
Немає сенсу, і продовжуємо обговорювати. 
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Проєкт рішення. Усі почули всі сторони, сподіваюсь, миколаївці це теж 
почули, думки кожного з депутатів і зі сторін, ініціатора проєкту рішення, того, 
хто проти цього, того, хто за цей проєкт рішення. 

Прошу винести проєкт рішення s-gs-086 на голосування. 
Депутатів прошу під ’єднатися і проголосувати. 
Загалом взяли участь 37 депутатів. 
За – 23. 

Проти – 4. 

Утримались – 10. 

Рішення не прийнято. 
Прошу депутата Павловича доєднатися до комісії і доопрацювати цей 

проєкт рішення, якщо він вважає, що його потрібно доопрацювати, в порядку, 
визначеному Регламентом. 

 

Ільюк А.О. - позафракційний депутат міської ради. 
Мені дайте слово. 

 

Сєнкевич О.Ф. - міський голова. 
Артем Ільюк, будь ласка. 
 

Ільюк А.О. - позафракційний депутат міської ради. 
Давайте я запропоную інший варіант, щоб ми вирішили питання і в такий 

важкий час не сперечалися. 
Я пропоную і звертаюсь до всіх депутатів міської ради з пропозицією 

скласти депутатські мандати, всі разом. І тоді в інших партіях, крім 
заборонених, тому що із заборонених партій не прийдуть депутати, бо вона не 
існує, а з інших партій прийдуть ваші ж члени команди, інша, нова, так сказати, 
кров, яка, може, зможе налагодити процес в міській раді і запрацює. 

Ось така моя пропозиція. Складаємо мандати. Ми готові. А ви? 

 

Павлович Є.В. - депутат міської ради від фракції політичної партії 
«ПРОПОЗИЦІЯ». 

А ми закон не порушували. 
 

Сєнкевич О.Ф. - міський голова. 
Олена Кісельова, будь ласка. 
 

Кісельова О.В. - депутат міської ради від фракції політичної партії 
«ЄВРОПЕЙСЬКА СОЛІДАРНІСТЬ». 

У мене пропозиція. Раз така гаряча дискусія, то для того, щоб хтось когось 
не звинувачував в маніпулюванні і підміні понять, поставте зараз, після даного 
питання, звернення Янтаря, будь ласка. 

 

Сєнкевич О.Ф. - міський голова. 
Ні, ні, я не буду, колеги ... 
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Кісельова О.В. - депутат міської ради від фракції політичної партії 

«ЄВРОПЕЙСЬКА СОЛІДАРНІСТЬ». 
А от бачите, яка цікава ситуація? А Павлович не хоче підтримати мою 

пропозицію зараз: звернення Янтаря після цього рішення? А далі буде! 
 
Сєнкевич О.Ф. - міський голова. 
Так при чому тут звернення? Звернення Янтаря – воно не потребує будь-

якого голосування. 
 
Кісельова О.В. - депутат міської ради від фракції політичної партії 

«ЄВРОПЕЙСЬКА СОЛІДАРНІСТЬ». 
При тому! Саме при тому, тому що ... 
 
Сєнкевич О.Ф. - міський голова. 
При чому тут одне до іншого? 
 
Кісельова О.В. - депутат міської ради від фракції політичної партії 

«ЄВРОПЕЙСЬКА СОЛІДАРНІСТЬ». 
Нічого страшного. Потребує голосування. 
 
Сєнкевич О.Ф. - міський голова. 
Та не потребує воно голосування! Звернення – це є звернення. 
 
Кісельова О.В. - депутат міської ради від фракції політичної партії 

«ЄВРОПЕЙСЬКА СОЛІДАРНІСТЬ». 
А воно мало бути оформлено, як проєкт рішення, який підтримала б рада. 
 
Сєнкевич О.Ф. - міський голова. 
Олено Василівно, наступного разу давайте ... 
 
Кісельова О.В. - депутат міської ради від фракції політичної партії 

«ЄВРОПЕЙСЬКА СОЛІДАРНІСТЬ». 
Дякую. 
 
Сєнкевич О.Ф. - міський голова. 
Дякую. 
Він його не оформив, Ви знаєте, як голова комісії регламентної ... 
 
Кісельова О.В. - депутат міської ради від фракції політичної партії 

«ЄВРОПЕЙСЬКА СОЛІДАРНІСТЬ». 
Його повинен був оформити апарат ради. 
 
Сєнкевич О.Ф. - міський голова. 
Саме для того, щоб він був оформлений, потрібно, щоб для цього депутат 

звернувся і висунув проєкт рішення, а потім воно повинно пройти комісію, 



38 

Вашу, регламентну, профільну, і перейти до сесійної зали. А Ви, як голова 
комісії профільної, хоч ... Ну, давайте, вже не будемо на нервах на сесіях  
робити ... 

 

Кісельова О.В. - депутат міської ради від фракції політичної партії 
«ЄВРОПЕЙСЬКА СОЛІДАРНІСТЬ». 

Ну, от ми всі ... Ми не на нервах, ми всі все розуміємо, що відбувається, 

але, на жаль ... 
 

Сєнкевич О.Ф. - міський голова. 
Добре. 
Шановні колеги! 
У нас залишилися в порядку денному наступні проєкти рішень, прошу їх 

об’єднати у пакет. Проєкти рішень: 3-ий – s-dj-003, 6-ий – s-gs-085, 8-ий –  

s-sz-006gk, 9-ий – s-pr-001, 10-ий – s-dj-004, 11-ий – s-fk-841, 12-ий – s-fk-842, 

13-ий – s-sz-016, 14-ий – s-sz-017, 15-й – s-zd-004, 16-ий – s-zd-005, 17-й –  

s-zd-006, 18-ий – s-zd-007, 19-ий – s-zd-008/1, 20-ий – s-zd-009/1, 21-ий, який ми 
включили, s-dj-010 і 22-ий, який ми включили, s-ax-017. 

Прошу винести на голосування питання щодо включення цих проєктів 
рішень у пакет. 

Взяли участь у голосуванні 35 депутатів. 
За – 34. 

Проти – 0. 

Утримався – 1. 

Рішення прийнято. 
Прошу винести щойно сформований пакет на голосування. 
 

Репліка поза екраном. 
У мене пише, що помилка при відправленні результатів голосування, не 

знаю, чому. Пройшло, не пройшло, не розумію. 
 

Сєнкевич О.Ф. - міський голова. 
Пройшло. 
 

Репліка поза екраном. 
У мене взагалі немає голосування. 
 

Сєнкевич О.Ф. - міський голова. 
Взяли участь у голосуванні 33 депутати. 
За – 33. 

Проти – 0. 

Утримались – 0. 

Не голосували – 0. 

Рішення прийнято. 

Дякую, колеги. 
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Повністю, одноголосно. 
Порядок денний на сьогодні вичерпано. 
Також у нас є виступ депутата Янтаря. Після нього всім іншим надам 

можливість виступів за підняттям руки. 
Будь ласка, Андрію Янтар, Ваш виступ. 
 

Янтар А.О. - депутат міської ради від фракції політичної партії 
«ПРОПОЗИЦІЯ». 

Добрий день! 
Я не буду зачитувати своє депутатське звернення, оскільки воно розіслано 

всім депутатам через управління апарату ради, і всі мали можливість 
ознайомитись з ним. 

Але я хочу сказати наступне. 
Шановні депутати! 
У той час, коли мерзенний, так званий, братський російський народ вбиває 

десятки тисяч українців, знищує міста і села, ґвалтує, катує і грабує мирне 
населення, а фактично проводить геноцид української нації, частина мешканців 
нашої держави, не хочу їх називати громадянами, встали на бік країни-агресора. 
Багато серед них – члени заборонених антиукраїнських партій. Звідки і коли 
з’явилися ці покидьки? З часів проголошення незалежності України в 
державних органах влади перебувала велика кількість агентів та прихильників 

Кремля, завдяки чому стало можливим безперешкодне існування і створення 
антиукраїнських політичних сил під різними назвами, в тому числі «ОПЗЖ» та 
«Партія Шарія». 

У 2022 році суд визнав ці партії як антиукраїнські, які схвалюють та 
сприяють діям держави-агресора. Члени цих партій протягом багатьох років в 
медійному просторі озвучували та пропагували агресивне несприйняття 
Української держави, заперечення її незалежності, суверенітету, територіальної 
цілісності та взагалі всього українського. Антиукраїнські наративи 
озвучувалися як рядовими членами, так і керівниками цих партій. Достатньо 
пригадати або подивитись в матеріалах судових справ вислови Медведчука, 
Рабиновича, Ківи, Бойка, Шарія та інших. Але саме головне, що це все 
відбувалося за мовчазної згоди членів цих партій, а тому це свідчить про те, що 
вони розділяли ці наративи. 

Не можу обійти своєю увагою ганебний вчинок депутата Миколаївської 
міської ради від «ОПЗЖ» Максима Невінчанного, коли він привітав у Facebook 

миколаївців з Новим 2021 роком зображенням Путіна на фоні Кремля. 
Хочу нагади депутатам Миколаївської міської ради від «ОПЗЖ» і «Партії 

Шарія», що жоден з них не проголосував за засудження вчинку свого 
однопартійця і колеги. 

Також хочу нагадати, що жоден з депутатів від «ОПЗЖ» та «Партії Шарія» 
в Миколаївській міській раді не підтримав проєкт рішення про звернення до 
Верховної Ради, Президента та Кабінету Міністрів у 2021 році з приводу 
прискорення прийняття Закону «Про колабораціонізм». 
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У даному випадку можна стверджувати, що діяльність згаданих 
політичних партій не може бути відокремлена від діяльності окремого члена 
партії, а тим більше депутата, оскільки депутат є інструментом партії і виконує 
певні завдання. 

В українському законодавстві, на жаль, поки не існує механізму 
автоматичного припинення депутатських повноважень разом із забороною 
політичних партій, від яких кандидати висувались та були обраними 
депутатами. Така норма унеможливила б дії тих політиків-колаборационістів, 
які протягом всієї діяльності сповідуюсь проросійську позицію і поділяють 
фашистську ідеологію «русского мира». Але я сподіваюсь, це справа часу. 

Тому ще раз звертаюсь до депутатів Миколаївської міської ради  
VIII скликання від «ОПЗЖ» та «Партії Шарія», особливо до тих, хто хоче 
зробити коштовний подарунок під Новий рік, в першу чергу для себе та 
українського суспільства: складіть депутатські повноваження за власним 
бажанням і подайте відповідні заяви. 

А депутатів Миколаївської міської ради прошу підтримати шляхом 
голосування цю заяву та моє депутатське звернення від 26 грудня 2022 року, 
яке вам було відправлено на електронні адреси та знаходиться на моїй сторінці 
у Facebook, і це депутатське звернення було поширене. 

Я розумію, що депутатське звернення не потребує голосування, але я 
прошу поставити на голосування, якщо це можливо, щоб депутати висловили 
свою думку з цього приводу. 

У мене все. 
Дякую за увагу. 
 

Сєнкевич О.Ф. - міський голова. 
Не можу поставити на голосування нічого. Тобто я не можу поставити, що 

це буде за голосування? 

 

Янтар А.О. - депутат міської ради від фракції політичної партії 
«ПРОПОЗИЦІЯ». 

Хто підтримає. 
 

Сєнкевич О.Ф. - міський голова. 
Підготуйте проєкт рішення на наступну сесію, і ми зробимо це. 
Будь ласка, у кого є запитання до виступаючого, можливо, коментарі? 

Будь ласка, Артем Ільюк. 
Потім Олена Кісельова. 
 

Ільюк А.О. - позафракційний депутат міської ради. 
Чутно? 

 

Сєнкевич О.Ф. - міський голова. 
Так, чутно. 
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Ільюк А.О. - позафракційний депутат міської ради. 
Дякую. 
По-перше, я нагадав би все ж таки статтю 61-шу Конституції України, де 

сказано, що юридична відповідальність має індивідуальний характер. 
Друзі, шановний Олександре Федоровичу, колеги, шановні миколаївці! 
Я, звичайно, маю велику надію, що ніхто не тримається за депутатське 

крісло. Я пропоную все ж таки скласти мандати всім депутатам та оновити 
міську раду. Ось це було б чесно по відношенню до містян. Прийдуть інші. 
Можливо, це дасть новий поштовх, бо бачачи те, як деякі депутати на минулій 
сесії та зараз почали грати в політику під час війни, у такий складний період 
для кожної людини, я і мої колеги відчуваємо розчарування та біль, бо кожен з 
нас не просто засуджує агресію з боку Росії по відношенню до України, а 
вважає, що їх терористичні дії творять справжній геноцид по відношенню до 
українського народу. Здавалося, що ми у боротьбі з ворогом об’єднались, як 
ніколи, але, мабуть, не всі так вважають. Хтось, наслідуючи приклад деяких 
політиканів з парламенту, вирішив, що державницька позиція – це коли ти 
гучніше за всіх кричиш з трибуни. А щоб кричати, не треба знання Конституції, 
законів та мати здоровий глузд. Для цього всього-навсього треба мати гучний 
голос. Але голос – це не справи, друзі. Цим людей не нагодуєш та кращим 
життя не зробиш. 

Я точно знаю, що місцеві органи самоврядування – це не про політику. 
Будучи прихильником мажоритарної системи виборів, як, наприклад, у 
Великобританії та Сполучених Штатах Америки, впевнений, що Україна має 
повернутися саме до цього. Депутат повинен представляти інтереси виключно 
людей, тих, хто дає йому мандат довіри. На жаль, цю систему зламали ті, кому 
вигідніше контролювати владу через партійну систему. 

Треба закінчувати, друзі, усміхатися один одному в кулуарах, 
обговорювати важливі речі, а потім у залі грати на публіку в політику. Ми така 
ж частина цієї міської ради, як і всі ви. Тому кажу нам усім: за два роки нашого 
скликання ми не те, що не втілили, ми навіть не народили жодної ідеї чи моделі 
розвитку нашого міста, нічого з того, що могло б дати поштовх змінам старих 
парадигм та схем управління. Ми загралися. І здається, не робимо висновків. 

Є гарний вислів: маленький розум обговорює персону, середній – подію, 
великий – ідею. Треба втілювати в життя ідеї, ідеї, які зроблять наше місто-
герой сучасним та комфортним. Усі ми помиляємося іноді, але нам не соромно 
перед миколаївцями. Не буває гарних чи поганих людей. Вчинки роблять 
людей добрими чи злими. Наші вчинки говорять самі за себе. Ми не 
зраджували та допомагали всім, чим могли, навіть, не будучи у владі. 

Я хочу подякувати моїй команді, міському голові, більшості колег та 
апарату міської ради за стійкість у такий непростий час! 

Слава нашим Збройним Силам України, територіальній обороні, 
протиповітряній обороні та всім, хто воює за нашу Державу! 

Велика подяка миколаївцям за сміливість та самовідданість на шляху до 
перемоги над ворогом! 

Бажаю всім, друзі, переможного миру! 
Слава Україні! 
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Сєнкевич О.Ф. - міський голова. 
Героям слава! 
Павлович, потім Кісельова. 
Будь ласка. 
 

Павлович Є.В. - депутат міської ради від фракції політичної партії 
«ПРОПОЗИЦІЯ». 

Дякую, Олександре Федоровичу. 
Шановні колеги! 
Хочу нагадати, що у нас іде війна. І хочу нагадати, що згідно з вимогами  

чинного законодавства, якщо ми зараз розпустимо раду, уявимо собі, що ми 
підемо на поводу популістів, то лише через півроку після закінчення війни ми 
зможемо провести вибори. Це один момент. 

Другий момент, я зараз не розумію, чому депутати (ну, ми зараз кажемо 
про Миколаївську міську раду), які не порушували закон, щодо яких не має 
звинувачень по колабораційній діяльності, мають відповідати за діяльність 
інших депутатів. 

Пан Ільюк так само зараз, тільки що, повідомив про те, що має існувати 
індивідуальна відповідальність. Ми і намагаємось довести цю ідею, цю думку, 
що кожен повинен відповідати за свої вчинки. 

І якщо казати про «гратися в політику», то пане Ільюк, в політику граєтеся 
Ви десятки років. У «Партії регіонів» Ви гралися в політику, у «Відродженні» 
Ви гралися в політику. І це вже третій Ваш проєкт, який зазнав повного краху, 
це «ОПЗЖ». І професійним політиком є Ви, оскільки Ви заробляєте на життя 
своєю політичною діяльністю. Наприклад, у мене є професія, я порядна людина 
і я по-іншому заробляю на життя. І не Вам мені казати і іншим депутатам, які 
чесно заробляють на життя, про те, що ми граємося в політику, і якось там 
піаримося. У нас зараз на це немає часу. 

І зараз робити такі голослівні заяви ... Давайте повернемося до 
індивідуальної відповідальності, як Ви і казали, і будемо працювати в рамках 
закону. 

І прошу, ну так, на хвилинку, нагадати, що мій колега, якщо ми кажемо 
про змінити там, вийти зі складу, замінити склад депутатів, по списку за мною 
йшов Сергій Гуссіді. Це чудовий хлопець, який загинув на війні, у бою. І яким 
чином ми будемо у цьому випадку вирішувати це питання? Як ми будемо 
повертати людей, які загинули? Є військові, є дуже багато мирних – люди, які 
загинули. Цих людей ми не повернемо. І Ви – Ви забуваєте про це! І зараз ці 
саме Ваші ігри в політику, заяви про те, що давайте розпустимо склад ради. А 
за яких підстав? Тому що Вам так захотілося? Які підстави для розпуску ради, 
крім Вашого бажання? Таких підстав немає. Ви порушуєте закон – будь ласка, 
так, складайте повноваження. А до людей, які виконували вимоги чинного 
законодавства, які захищали Батьківщину, які у Вас можуть бути питання, 
поясність, будь ласка. 

Дякую. 
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Ільюк А.О. - позафракційний депутат міської ради. 
Можна? 

По-перше, Ви знову маніпулюєте, тому що я не казав про розпуск ради. Ви 
ж правник, Ви ж розумієте. Я казав про складання мандатів. А там і процедура 
законом визначена. 

 

Павлович Є.В. - депутат міської ради від фракції політичної партії 
«ПРОПОЗИЦІЯ». 

Я саме тому і повідомив про Сергія Гуссіді. Так, я складаю мандат. А 
хлопець загинув на війні. Що з цим робити? 

 

Ільюк А.О. - позафракційний депутат міської ради. 
Є процедура така, Ви ж розумієте, юридична. Мені дуже шкода, що Ваш 

товариш загинув. Ну, я Вас прошу, Ви знаєте, кажете: грається в політику, а 
самі даєте оціночні судження, не знаючи ні мого життя, ні так, як я заробляю. 
Навіщо Ви це робити? Це не на публіку? 

Ми працювали три сесії нормально. Ви підняли це питання і завели це 
обговорення, ну, шукали якесь рішення. Хочемо – не хочемо, кожен висловлює 
свою пропозицію. Треба вже Вам визначитись – що ми хочемо? Я запропонував 
своє бачення, Ви – своє. Не дійшли згоди – ну, все. 

 

Сєнкевич О.Ф. - міський голова. 
Дякую. 
Марина Мазанко, будь ласка. 
 

Мазанко М.П. - позафракційний депутат міської ради. 
Доброго дня! 
Колеги, я хочу, так як я представник партії, оцієї забороненої, за яку 

йдеться мова, то я не можу промовчати у цій дискусії і хочу сказати своє 
особисте і ставлення, і враження від того, що відбувається. 

Я думаю, що 24 лютого – воно вже, знаєте, для кожного українця 
поставило якусь межу чи крапку, і кожен собі дав відповідь, чи ти з Україною, 
чи ні. І це було найголовніше – відповідь, яку кожен українець дав сам собі, ні 
перед кимось, ні для сесійного залу, ні для колег-депутатів, ні для фракції, ні 
для кого. І кожен собі задав питання: що я буду робити, що я маю робити, що я 
можу допомогти? І знаєте, що у цей день особисто для мене перестали існувати 
політичні гасла, партії, все це, ці поділи. Для мене це був один-єдиний стрій, до 
якого ми всі встали. Хтось пішов воювати. Так, я не воюю зі зброєю, але у мене 
багато друзів, членів родини, вони воюють. Так що, я ворог народу? Багато хто 
кричав, що він за Україну, він перший збіг від відповідальності, уїхав, залишив 
людей. Так що, він герой? Ні. 

Ті, хто залишився працювати, не зважаючи на політичні якісь моменти, оці 
люди – вони і є справжні, розумієте? І, мабуть, трошки емоційно, так, бо це 
дуже емоційне питання, у багатьох із нас є втрати, які не повернеш, люди, які 
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загинули, які поранені, які потребують багаторічного відновлення. І якщо було 
б просто так можливо, як «Партія Шарія», просто сказати: все, я 
саморозпустилася, і все, ніякої відповідальності, просто: про що питання, щоб 
ми просто оце написали, що: я виходжу з партії, ми саморозпускаємось. Тобто 
ви намагаєтесь судити не за індивідуальні вчинки, що робила людина до  
24 лютого, 24 лютого, протягом цього складного року, чи вона щось робила, чи 
вона якось допомагала, чи вона якось уникала взагалі всього, що відбувається. 
Тобто Ви просто пропонуєте вирішити питання тим, що написати: я складаю 
повноваження, я складаю мандат і все, моя совість чиста. Ні, так воно не буде, 
розумієте? Це було б найлегше для кожного з нас, просто взяти і скласти цей 
мандат і займатися своїми питаннями, бо як сказав Євгеній Павлович, він 
правий, до того, як я стала депутатом, у мене є професія, і я заробляю нею на 
життя, і я не заробляю тим, що я депутат чи політик, чи хто. Тобто я заробляю 
своєю професією в житті. 

Тож, якщо забрати зараз емоції, я поки сиділа, слухала, я знайшла, перед 
війною у нас була сесія 27.01, і був дуже вдалий, я скажу, виступ одного із 
наших колег-депутатів від партії зелених, коли ми були перед війною, перед 
загрозою війни, то основною ідеєю було, що людям перед загрозою потрібно 
об’єднатися, що потрібно уникати будь-якої інформаційної психологічної 
накачки людей, протиставлення, що треба зберігати спокій, і що будь-який оцей 
хаос і оці між нами суперечки – вони ослаблюють, перш за все, державу. І у нас 
є професіонали, є політики високого рівня, є дипломати, є судді, є правознавці, 
які вирішать це правове питання, цю колізію, що робити зараз з цими 
депутатами. 

Тож, і була така остання думка, заключна, що у нас можуть бути різні 
партії, різні думки, але Україна у нас одна. І потрібно судити кожну людину за 
її вчинки, як вона по відношенню до України поводила себе всі ці роки, а не 
робити усіх цих узагальнень. 

Тому дякую, що ви мене вислухали. І я просто хочу донести таку думку, 
що навіть, якщо я скажу, що я засуджую агресію, я засуджую цю війну, це не 
поверне моїх друзів, яких вбито, розумієте? Це не поверне те, що я стала 
депутатом від партії «ОПЗЖ». Але депутатський мандат – це відповідальність, 
яку мені люди надали, розумієте? І якщо просто скласти мандат, це, перш за 
все, зрадити них, цих людей. Поки я можу хоч щось для них зробити у будь-

якому статусі, якщо я можу, як депутат, я буду, як депутат, не зможу, як 
депутат, то я складу цей мандат, я за нього не тримаюсь. 

Дякую. 
 

Сєнкевич О.Ф. - міський голова. 
Дякую, пані Марино. 
 

Кравчук Т.В. - позафракційний депутат міської ради. 
Вибачте, можна я все ж таки скажу, вже декілька разів нас згадали. 
Дивіться, те, що «Партія Шарія» склала мандати ... 
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Сєнкевич О.Ф. - міський голова. 
Хто це, вибачте, будь ласка, представтесь, Вас не видно. 
 

Кравчук Т.В. - позафракційний депутат міської ради. 
Кравчук. 
 

Сєнкевич О.Ф. - міський голова. 
Будь ласка, Кравчук. 
 

Кравчук Т.В. - позафракційний депутат міської ради. 
Вибачте. 
Дивіться, вже декілька разів нас згадали стосовно розпуску фракції. Так, 

ми її розпустили. І ми вважаємо, що це особисто наше рішення, тому 
розповідати тут, чи це найпростіше, чи не найпростіше, чи зняли ми з себе 
якусь там відповідальність, чи не зняли, ну, не вам, вибачте. Ми допомагаємо 
населенню, ми допомагаємо ЗСУ. 

Тому коротенько. Слава ЗСУ! І дивіться за собою. 
Дуже дякую. 
 

Сєнкевич О.Ф. - міський голова. 
Дякую, Тетяно. 
Будь ласка, Єлизавета Тріщанович. 
 

Тріщанович Є.В. - позафракційний депутат міської ради. 
Шановні колеги, всім доброго дня! 
Також не можу промовчати. Перше, що хочу сказати, це остання наша 

сесія, і я хочу вас усіх привітати з наступаючим Новим роком, сподіваюсь, що в 
новому році у нас уже буде перемога, і наша Україна переможе. 

Хочу сказати про сумне. З тих пір, як прийшла війна в нашу державу, я 
вважаю, що ворог прийшов вбивати наш народ, але наша команда не словом, а 
ділом показала, що ми з Україною, і ніяких зрадників серед нас немає. 

Я хочу відповісти Янтарю з приводу Невінчанного. Ми, по-моєму, дуже 
чітко висловили свою позицію до Невінчанного і показали, що ми не хочемо 
мати нічого спільного з колаборантами, тому ми з наших рядів виключили цю 
людину і зовсім не спілкуємось. 

Я вибачаюсь, мене чутно? 

 

Сєнкевич О.Ф. - міський голова. 
Чутно дуже гарно. 
 

Янтар А.О. - депутат міської ради від фракції політичної партії 
«ПРОПОЗИЦІЯ». 

Коли ви виключили? 
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Тріщанович Є.В. - позафракційний депутат міської ради. 
Це було весною. 
 
Моторна З.В. - позафракційний депутат міської ради. 
На початку війни. 
 
Тріщанович Є.В. - позафракційний депутат міської ради. 
Я виставляла все це на сторінці в Facebook, ми заявляли про це. Це  

по-перше. 
Друге. Фракції також ... Моя думка, я виходила з заявою на «МАРТ», 

також казала, що фракції немає, тому що партія заборонена, і нічого спільного 
ми з колаборантами і зрадниками мати не хочемо. 

Весь цей час, з перших днів війни, я знаходжусь в місті Миколаєві. 
Жодного дня я не виїхала з міста Миколаєва. Кожного дня я також ризикувала 
своїм життям і робила все заради перемоги. Я допомагала військовим, поки 
великі чини десь там зверху перебирали папірці, військовим (і не мені вам 
розказувати) не було, що їсти. Півтора місяця вони не могли наладити 
нормальне харчування для наших військових. І весь цей час я була тут. 

І у мене було бажання скласти мандат до минулої сесії. Але моя думка, що 
ніхто не може маніпулювати мною, моїм рішенням, мене обрали люди, я буду 
відстоювати інтереси. Грати в політику, а не захищати інтереси України і міста, 
і відновлювати місто, я не хочу. Тому на даний момент я продовжую свої 
повноваження, і я буду робити все для того, щоб наше місто знову зацвіло, і 
сподіваюсь, що скоро ми побачимо перемогу. 

А щодо втрат – я всім співчуваю, хто втратив своїх рідних і близьких. Ці 
теми я не люблю підіймати, але не Павловичу розказувати про втрати мені, 
тому що я всю свою сім’ю втратила за війну. І, по-моєму, наша команда 
показала, що ми не зрадники. 

Дякую. 
 
Сєнкевич О.Ф. - міський голова. 
Дякую. 
Павлович, будь ласка. 
 
Павлович Є.В. - депутат міської ради від фракції політичної партії 

«ПРОПОЗИЦІЯ». 
Дякую. 
Шановні колеги! 
Хочу нагадати, що ви там посилались на останню сесію перед війною, і 

зараз кажете про те, що солдатам не було, чого їсти. Хочу нагадати, що саме 
фракція «ОПЗЖ» перед війною заблокувала виділення грошей на Миколаївську 
ТрО. І саме завдяки цьому голосуванню, як Ви кажете, солдатам не було чого 
їсти, а Ви після того там героїчно намагалися нагодувати. 

 
Ільюк А.О. - позафракційний депутат міської ради. 
Коли це було? 
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Павлович Є.В. - депутат міської ради від фракції політичної партії 

«ПРОПОЗИЦІЯ». 
Давайте пам’ятати про ... 
 
Тріщанович Є.В. - позафракційний депутат міської ради. 
Підійміть голосування, будь ласка ... 
 
Галас, одночасно говорять декілька депутатів. 
 
Ільюк А.О. - позафракційний депутат міської ради. 
Коли це було, ми голосували ... 
 
Прудник Є.В. - позафракційний депутат міської ради. 
Євгенію Павловичу, мені здається, Вас сьогодні вже забагато. 
 
Ільюк А.О. - позафракційний депутат міської ради. 
... підтримали це рішення, по-перше. 
 
Прудник Є.В. - позафракційний депутат міської ради. 
Вас сьогодні вже забагато. 
 
Ільюк А.О. - позафракційний депутат міської ради. 
А по-друге, ми не голосували за це ... 
 
Прудник Є.В. - позафракційний депутат міської ради. 
Ви вже надоїли своїми розповідями. 
 
Павлович Є.В. - депутат міської ради від фракції політичної партії 

«ПРОПОЗИЦІЯ». 
Вам здається. 
 
Прудник Є.В. - позафракційний депутат міської ради. 
Патріот. 
 

Павлович Є.В. - депутат міської ради від фракції політичної партії 
«ПРОПОЗИЦІЯ». 

Євгене ... 
 

Ільюк А.О. - позафракційний депутат міської ради. 
... це повинно було 24-го бути, коли ми голосувати повинні були. 

 

Прудник Є.В. - позафракційний депутат міської ради. 
Я Євген, так, і що далі? 
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Ільюк А.О. - позафракційний депутат міської ради. 
Ну, навіщо Ви ... 
 

Сєнкевич О.Ф. - міський голова. 
Так, колеги ... 
 

Прудник Є.В. - позафракційний депутат міської ради. 
Чого Ви маніпуляціями тут займаєтесь? 

 

Сєнкевич О.Ф. - міський голова. 
Колеги! 

Я бачу, вже перестала наша сесія ... 

 

Прудник Є.В. - позафракційний депутат міської ради. 
Вже досить зараз слухати Вас! Ви що, думаєте, якщо Ви про це щось 

заявляєте, то Ви більший патріот, чим хтось із нас? Ми так не вважаємо. 
 

Павлович Є.В. - депутат міської ради від фракції політичної партії 
«ПРОПОЗИЦІЯ». 

Жодним чином. 
 

Сєнкевич О.Ф. - міський голова. 
Пане Євгене, Ви можете підписатися на пана Павловича і поспілкуватися. 
Я не думаю, що кожен із нас може тут, міряючись патріотизмом ... 

 

Ільюк А.О. - позафракційний депутат міської ради. 
Олександре Федоровичу, я вибачаюсь, ми всі питання розглянули? 

 

Сєнкевич О.Ф. - міський голова. 
Так, ми всі питання розглянули, тому будемо закінчувати сесію. 
 

Ільюк А.О. - позафракційний депутат міської ради. 
Я думаю, що треба закінчувати, бо ми зараз піднімемо всіх, дійдемо до всіх 

колаборантів усіх партій, і всім треба буде піти кудись на смітник уже. 

Дякую. 
 

Сєнкевич О.Ф. - міський голова. 
Колеги! 
Я не можу не дати поважному депутату Кантору заключне слово, і після 

цього будемо закривати сесію. 
Сергію Анатолійовичу, будь ласка. 
 

Кантор С.А. - позафракційний депутат міської ради. 
Колеги, я думаю, що питання, яке розглядалося, воно дуже складне з усіх 

сторін – зі сторони законодавчої, зі сторони моральної. І я думаю, що, 
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Олександре Федоровичу, вношу таку пропозицію, так скажемо, це питання 
продовжувати ретельно вивчати і приходити до якогось законодавчого рішення. 
Але сьогодні, у складний час, коли треба робити всім на перемогу, я думаю, що 
продовжувати, так скажемо, пікіруватися друг з другом, це не личить, не 
добавляє нам якоїсь, так скажемо, поваги зі сторони наших виборців і містян. 

І в цьому я ще бачу дуже таку, ну, зовсім-зовсім погану тенденцію, хто де є 
і хто де що робить. Усі ми сьогодні стоїмо, проживаємо в місті Миколаєві, ми 
його боронимо, хто на передовій, хто в тилу, хто своєю працею волонтером. Я 
думаю, що нам треба єднатися, а після перемоги (а перемога буде!) ми далі 
будемо, так скажемо, продовжувати своє місто відновлювати. А от ці, так 
скажемо, «прения» (в кавычках) давайте все ж таки можемо продовжити на 
рівні наших комісій і після Нового року, і підійти до його законодавчої 
реалізації. Тому що істина ж посередині. Є формальна сторона питання, 
Євгеній її відстоює. Є невисказана, але наразі всі розуміють, про що йде річ у 
заяві нашого колеги Янтаря. Є позиція, так скажемо, Олени Василівни. А істина 
десь посередині. І я думаю, що зараз нам усім пересваритися не на часі. І навіть 
не те, що Новий рік, так скажемо, стукає у нас уже у вікно. Я всіх призиваю до 
спокою, до єднання, і все робити на перемогу. 

Усіх з Новим роком! Слава Україні! 
 

Сєнкевич О.Ф. - міський голова. 
Дякую, Сергію Анатолійовичу. 
Відчувається, що Ви, як-то кажуть, найстарший депутат у Миколаївській 

міській раді, що Ви можете так підрезюмувати. 
Колеги, я хотів би, так, додати, вважаю, важливе, що додати. Сьогодні тут 

немає, в місті Миколаєві, у нас кращих депутатів чи гірших депутатів. У будь-

якому разі серед нас немає людей, які можуть визначити якість депутатів. Це 
можуть зробити виключно виборці, миколаївці, які голосували за тих людей, 
які сьогодні тут присутні. Коли ми чуємо про те, що хтось там поганий депутат 
чи недостатньо хороший, хочу нагадати вам усім, що всі тут люди, які 
знаходяться, за вас віддавали голоси миколаївці. Тому казати про якість міської 
ради можна сказати виключно після того, як будуть наступні вибори, і після 
того, як депутати попрацюють, і коли громадяни міста Миколаєва, тобто 
містяни, нададуть або вотум довіри, на наступних виборах оберуть своїх 
депутатів, або будуть вважати, що депутати працювали погано. Тому хочу 
сказати, що у демократичних країнах саме для цього існують вибори. Тому 
щодо роботи ради, хочу нагадати вам, якщо рада не буде працювати, то 
фактично рішення будуть прийматися військовою адміністрацією, чи органом, 
який там буде сформовано, якщо рада, скажемо так, не буде працювати. 

Сьогодні там є законопроєкти, які розглядаються Верховною Радою, і 
можуть бути різні рішення стосовно там окремих депутатів, окремих партій і 
так далі. Але в будь-якому разі вважаю, що, як сказав Євгеній Павлович, що 
після закінчення війни за півроку будуть вибори, чи чергові, чи позачергові, і 
лише миколаївці дадуть висновок якості депутатів, які сьогодні працюють, де 
вони були, що вони робили, і до якої партії вони належать. 
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Дякую всім за увагу, колеги. 
Я підтримую пропозицію депутатів, які вже висловилися щодо закриття 

сесії. Вважаю, що ми вже наговорили достатньо неприємних речей один 
одному. Може, там комусь приємних, може, комусь неприємних. 

Хочу подякувати вам усім за те. що знайшли час і можливість доєднатися 
до онлайн-сесії і прийняти рішення, важливі для розвитку нашого міста, навіть 
під час війни. Серед цих рішень є і рішення, які допоможуть також нашій армії, 
Збройним Силам України і територіальній обороні і ще багато гарних речей, які 
ви сьогодні зробили. 

Порядок денний шістнадцятої чергової сесії Миколаївської міської ради 
VIII скликання вичерпано. 

Шістнадцяту чергову сесію Миколаївської міської ради VIII скликання 
оголошую закритою. 

 

Звучать: 
- Гімн України. 
- Гімн міста Миколаєва. 
 

Мєдвєдєв О.Е. - позафракційний депутат міської ради. 
Усіх з Новим роком вітаю! 
До побачення. 
 

Сєнкевич О.Ф. - міський голова. 

Дякую всім, хто сьогодні взяв участь у сесії Миколаївської міської ради. 
Вітаю всіх з прийдешніми святами, з Різдвом Христовим тих, хто святкує 

за всіма календарями, за Юліанським, за Григоріанським. 

Бажаю всім міцного здоров’я і перемоги якнайшвидше в прийдешньому 
2023 році! 

Працюємо всі на перемогу! 
Дякую, бувайте здорові, всім усього найкращого! 
Слава Україні! 
 

Відповіді депутатів. 

Героям слава! 


